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Zakonodavna aktivnost Predstavničkog doma PSBiH 
u periodu od januara do marta 2024. godine

U periodu od 1. 1. do 31. 3. 2024. Predstavnički dom Parlamentarne 
skupštine BiH održao je dvije redovne i dvije hitne sjednice, te je razmatrao 
46 tačaka dnevnog reda u ukupnom trajanju od 10 sati i 16 minuta.
U parlamentarnoj proceduri bilo je 12 prijedloga zakona i Prijedlog 
amandmana II. na Ustav Bosne i Hercegovine. Od 12 prijedloga zakona 
koji su bili u parlamentarnoj proceduri, tri su usvojena, jedan je odbijen 
i jedan je povučen iz parlamentarne procedure. Na dan 31. 3. 2024. pro-

cedura nije okončana za sedam prijedloga zakona, kao ni za Prijedlog 
amandmana II. na Ustav Bosne i Hercegovine.  
Poslanici su predložili tri prijedloga zakona, Dom naroda PSBiH jedan, 
Vijeće ministara BiH osam prijedloga zakona i Prijedlog amandmana 
II. na Ustav Bosne i Hercegovine. Na pokretanje parlamentarne proce-
dure čeka pet prijedloga zakona, jedan su predložili poslanici, jedan Dom 
naroda PSBiH, jedan Predsjedništvo BiH i dva Vijeće ministara BiH.

REDNI BROJ 
SJEDNICE

DATUM 
ODRŽAVANJA

PRISUSTVO NA 
SJEDNICAMA

15. sjednica 30. 1. 2024. 40 - 95,23%

16. sjednica 28. 2. 2024. 41 - 97,61%

11. hitna sjednica 8. 3. 2024. 32 - 76,19%

12. hitna sjednica 8. 3. 2024. 31 - 73,80%

Pregled održanih sjednica Predstavničkog doma PSBiH 
u periodu od 1. 1. do 31. 3. 2024.

Poslaničke inicijative 
Poslanici su podnijeli dvije inicijative koje su u parlamentarnoj proceduri. Iz prethodnog perioda u parlamentarnoj proceduri bilo je šest inicijativa, tri 
su usvojene i tri su u parlamentarnoj proceduri.

 

Usvojena tri prijedloga zakona

Odbijen jedan prijedlog zakona

Povučen jedan prijedlog zakona

Na dan 31. 3. 2024. procedura
nije okončana za sedam
prijedloga zakona

U parlamentarnoj proceduri bilo je 12 prijedloga zakona
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Pregled zakona/prijedloga zakona i amandmana na Ustav Bosne i Hercegovine u 
Predstavničkom domu PSBiH prema statusu

Naziv prijedloga zakona 
STATUS: ODBIJEN

Predlagač Postupak Sjednica PDPSBiH

Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o Agenciji
za pružanje usluga u zračnoj plovidbi Bosne i Hercegovine
Broj: 01,02-02-1-167/24 od 17. 1. 2024.

Vijeće ministara BiH skraćeni Na 16. sjednici, održanoj 28. 2. 
2024, prihvaćeno je Mišljenje 
Komisije za saobraćaj i ko-
munikacije PDPSBiH te je, u 
skladu s članom 113. stav (2) 
Poslovnika PDPSBiH, Prije-
dlog zakona odbijen (Ad. 5).

Naziv prijedloga zakona 
STATUS: POVUČEN

Predlagač Postupak Sjednica PDPSBiH

Prijedlog zakona o sprečavanju sukoba interesa u institucijama 
Bosne i Hercegovine
Broj: 01-02-1-438/24 od 22. 2. 2024. .

Poslanik
Šerif Špago

Zahtjev za hitni Obavještenje o povlačenju 
Prijedloga zakona iz parla-
mentarne procedure dostav-
ljeno je 8. 3. 2024.

Naziv zakona/prijedloga zakona                                                 
STATUS: DONESEN/USVOJEN

Sjednica PDPSBiH

Predlagač Postupak

Objava

prvo čitanje
drugo 
čitanje

“Sl. glasnik 
BiH”, br.

Zakon o izmjenama i dopuni Zakona o Visokom sudskom i 
tužilačkom vijeću Bosne i Hercegovine
Broj: 01,02-02-1-141/24 od 16. 1. i 18. 1. 2024.

15.
30. 1. 2024.

Ad. 3.

Vijeće
ministara BiH

hitni 9/24

Zakon o sprečavanju sukoba interesa u institucijama na nivou 
Bosne i Hercegovine (“P.Z.E.I.”)
Broj: 01,02-02-1-532/24 od 7. 3. 2024.
Danom primjene ovog zakona prestaje da važi Zakon o sukobu in-
teresa u institucijama vlasti Bosne i Hercegovine (“Službeni glasnik 
BiH”, br. 13/02, 16/02, 14/03, 12/04, 63/08, 18/12, 87/13 i 41/16)

11. hitna
8. 3. 2024.

Ad. 1.

Vijeće
ministara BiH

hitni 18/24

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o državnoj službi
u institucijama Bosne i Hercegovine
Broj: 01,02-02-1-166/24 od 17. 1, 18. 1. i 25. 1. 2024.

16.
28. 2. 2024.

Ad. 6.

12. hitna
8. 3. 2024.

Ad. 1. 

Vijeće
ministara BiH

redovni 18/24

1. Prijedlog zakona o izmjeni Zakona o zaštiti tajnih podataka
 Predlagač: Vijeće ministara BiH, broj: 01,02-02-1-48/13 od 28. 10. 2013.

2. Prijedlog zakona o neradnim danima u vrijeme vjerskih praznika u Bosni i Hercegovini
 Predlagač: Vijeće ministara BiH, broj: 01,02-02-1-21/15 od 28. 10. i 10. 12. 2015.

3. Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o plaćama i naknadama u institucijama Bosne i Hercegovine
 Predlagač: Vijeće ministara BiH, broj: 01,02-02-1-93/16 od 5. 1. i 17. 2. 2016.

4. Prijedlog zakona o Državnoj agenciji za istrage i zaštitu
 Predlagač: Vijeće ministara BiH, broj: 01,02-02-1-3010/17 od 28. 12. 2017, 30. 1. i 21. 3. 2018.

5. Prijedlog zakona o Vrhovnom sudu Bosne i Hercegovine
 Predlagač: poslanik Denis Zvizdić, broj: 01-02-1-2286/23 od 1. 11. i 7. 11. 2023.

6. Prijedlog zakona o dopuni Zakona o strancima
 Predlagač: poslanik Nihad Omerović, broj: 01-02-1-2349/23 od 10. 11. 2023.

7. Prijedlog zakona o dopunama Zakona o odbrani Bosne i Hercegovine
 Predlagač: Dom naroda PSBiH, broj: 01-02-1-2736/23 od 6. 2. 2024.

 Prijedlozi zakona u proceduri u Predstavničkom domu PSBiH na dan 31. 3. 2024.
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1. Prijedlog amandmana II. na Ustav Bosne i Hercegovine 
Predlagač: Vijeće ministara BiH, broj: 01,02-01-53/12 od 13. 12. 2012.

Prijedlozi amandmana na Ustav Bosne i Hercegovine u proceduri
u Predstavničkom domu PSBiH na dan 31. 3. 2024.

1. Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o sportu u Bosni i Hercegovini
 Predlagač: Vijeće ministara BiH, broj: 01,02-02-1-532/18 od 19. 2. 2018.

2. Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama Izbornog zakona Bosne i Hercegovine
 Predlagač: Dom naroda PSBiH, broj: 01-02-1-639/22 od 17. 6. 2022.

3. Prijedlog zakona o transportu prirodnog plina, regulatoru i unutrašnjem tržištu u Bosni i Hercegovini1

 Predlagač: Predsjedništvo BiH, broj: 01,02-02-1-2345/23 od 9. 11. i 6. 12. 2023.

4. Prijedlog zakona o dopunama Zakona o plaćama i drugim naknadama u sudskim i tužilačkim institucijama na nivou Bosne i Hercegovine
 Predlagač: Vijeće ministara BiH, broj: 01,02-02-1-649/24 od 22. 3. 2024.

5. Prijedlog zakona o Sudu Bosne i Hercegovine
 Predlagač u PDPSBiH: poslanici Sanja Vulić, Obren Petrović, Nebojša Radmanović, Ljubica Miljanović, Milorad Kojić, Milan Petković, Miroslav 

Vujičić i Čedomir Stojanović, broj: 01-02-1-684/24 od 29. 3. 2024.

Prijedlozi zakona koji čekaju na pokretanje parlamentarne procedure
u Predstavničkom domu PSBiH na dan 31. 3. 2024.

Međunarodni dokumenti
Na sjednicama Predstavničkog doma PSBiH data je saglasnost za 
ratifikaciju devet međunarodnih dokumenata. Na dan 31. 3. 2024. u 
parlamentarnoj proceduri bila su dva međunarodna dokumenta.

Izvještaji
Na sjednicama Predstavničkog doma razmatrano je 14 izvještaja. 

Na 15. sjednici, održanoj 30. 1. 2024, usvojeno je sedam izvještaja 
(Izvještaj o provođenju zakona iz nadležnosti Centralne izborne 
komisije Bosne i Hercegovine u 2022. godini, broj: 01,02-50-18-2408/23 
od 17. 11. 2023, Izvještaj o izdatim ispravama i odbijenim zahtjevima za 
izdavanje isprava za vanjskotrgovinski promet oružja, vojne opreme i 
roba posebne namjene za 2019. godinu i Izvještaj o realizaciji izdatih 
isprava za vanjskotrgovinski promet oružja, vojne opreme i roba 
posebne namjene za 2019. godinu, broj: 01,02-03-2549/23 od 8. 12. 
2023, Izvještaj o izvršenoj reviziji učinka o temi: “Aktivnosti institucija 
BiH na pripremi i nadzoru provođenja planova integriteta”, broj: 01-16-
10-2179/22 od 26. 12. 2022, Izvještaj o izvršenoj reviziji učinka o temi: 
“Aktivnosti institucija BiH na osiguravanju rodne ravnopravnosti“, broj: 
01-16-10-2675/23 od 21. 12. 2023, Izvještaj o izvršenoj reviziji učinka 
o temi: “Uvođenje softverskih rješenja“, broj: 01-16-10-2676/23 od 21. 
12. 2023, i Godišnji izvještaj iz oblasti poljoprivrede, ishrane i ruralnog 
razvoja BiH za 2022, broj: 01,02-28-2721/23 od 26. 12. 2023). Nije 
usvojen Izvještaj o provođenju Opštih izbora 2022. godine, broj: 01,02-
50-18-2409/23 od 17. 11. 2023.

Na 16. sjednici, održanoj 28. 2. 2024, usvojeno je šest izvještaja (Izvještaj 
o izvršenoj reviziji učinka o temi: “Povjereni javni poslovi iz nadležnosti 

institucija BiH – studija slučaja: Ministarstvo komunikacija i prometa 
BiH“, broj: 01-16-10-146/24 od 16. 1. 2024,  Izvještaj o izvršenoj reviziji 
učinka o temi: “Upravljanje voznim parkom u institucijama BiH”, broj: 
01-16-10-147/24 od 16. 1. 2024, Izvještaj o radu parlamentarnog vojnog 
povjerenika BiH za 2023. godinu, broj: 01,02-37-4-218/24 od 26. 1. 2024, 
Izvještaj o radu Odbora za žalbe građana Parlamentarne skupštine BiH 
za 2023. godinu, broj: 01,02-50-15-290/24 od 31. 1. 2024, Izvještaj o radu 
Nezavisnog odbora kao nezavisnog tijela policijske strukture Bosne i 
Hercegovine za 2023. godinu, broj: 01,02-50-15-312/24 od 2. 2. 2024, i 
Izvještaj o izdatim i realiziranim ispravama i odbijenim zahtjevima za 
izdavanje isprava za vanjskotrgovinski promet oružja, vojne opreme i 
roba posebne namjene za 2020. godinu, broj: 01,02-50-18-316/24 od 
5. 2. 2024). 

Informacije
Na sjednicama Predstavničkog doma razmatrana je jedna informacija.

Na 16. sjednici, održanoj 28. 2. 2024, primljena je k znanju Informacija 
o Godišnjem planu obuke i vježbi pripadnika i jedinica Oružanih snaga 
Bosne i Hercegovine u inozemstvu za 2024. godinu, broj: 03/1-03-
2137/23 od 6. 10. 2023.

Ostalo
Na 16. sjednici, održanoj 28. 2. 2024, Predstavnički dom PSBiH primio je 
k znanju Plan rada Nezavisnog odbora kao nezavisnog tijela policijske 
strukture Bosne i Hercegovine za 2024. godinu, broj: 05/1-50-15-
2518/23 od 5. 12. 2023.

Ostali dokumenti – period od 1. 1. do 31. 3. 2024.

1Kolegij Predstavničkog doma Parlamentarne skupštine BiH na 26. sjednici, održanoj 20. 11. 2023, razmatrao je Prijedlog zakona. Kolegij Predstavničkog doma 
PSBiH nije postigao saglasnost za određivanje nadležne komisije za razmatranje Prijedloga zakona, kao ni o tome da je Predsjedništvo BiH ovlašteni predlagač. 
Predsjedništvo BiH dostavilo je 6. 12. 2023. Prijedlog zakona o transportu prirodnog plina, regulatoru i unutrašnjem tržištu u Bosni i Hercegovini usaglašen s 
Jedinstvenim pravilima za izradu pravnih propisa u institucijama Bosne i Hercegovine.
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Zakonodavna aktivnost Doma naroda PSBiH 
u periodu od januara do marta 2024. godine 
U periodu od 1. 1. do 31. 3. 2024. Dom naroda Parlamentarne skupštine BiH održao je jednu redovnu, prvi dio 14. i dvije hitne sjednice, te je razmatrao 
22 tačke dnevnog reda u ukupnom trajanju od 9 sati i 18 minuta. 
U parlamentarnoj proceduri bilo je 13 prijedloga zakona i Prijedlog amandmana II. na Ustav Bosne i Hercegovine. Od 13 prijedloga zakona koji su bili u 
parlamentarnoj proceduri, šest je usvojeno i jedan prijedlog zakona je odbijen. Na dan 31. 3. 2024. procedura nije okončana za šest prijedloga zakona, 
kao ni za Prijedlog amandmana II. na Ustav Bosne i Hercegovine. Delegati su predložili dva prijedloga zakona, Predstavnički dom PSBiH dva, Vijeće 
ministara BiH devet prijedloga zakona i Prijedlog amandmana II. na Ustav Bosne i Hercegovine. Na pokretanje parlamentarne procedure čeka pet 
prijedloga zakona, dva su predložili delegati, jedan Predsjedništvo BiH i dva prijedloga zakona Vijeće ministara BiH.

Delegatske inicijative
Delegati su podnijeli jednu inicijativu koja je u parlamentarnoj proceduri.

REDNI BROJ 
SJEDNICE

DATUM 
ODRŽAVANJA

PRISUSTVO NA 
SJEDNICAMA

13. sjednica 31. 1. 2024. 15 -100%

2. hitna sjednica 16. 2. 2024. 14 - 93,33%

3. hitna sjednica 8. 3. 2024. 15 -100%

14. sjednica
(prvi dio)

18. 3. 2024. 14 - 93,33%

Pregled održanih sjednica Doma naroda PSBiH 
u periodu od 1. 1. do 31. 3. 2024.

U parlamentarnoj proceduri bilo je 13 prijedloga zakona

 

 

 

Usvojeno šest prijedloga
zakona

Odbijen jedan prijedlog zakona

Na dan 31. 3. 2024. procedura
nije okončana za šest prijedloga
zakona
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Pregled zakona/prijedloga zakona i amandmana na Ustav Bosne i Hercegovine u 
Domu naroda PSBiH prema statusu 

Naziv zakona/prijedloga zakona 
STATUS: DONESEN/USVOJEN

Sjednica DNPSBiH

Predlagač Postupak

Objava

prvo čitanje drugo čitanje
“Sl. glasnik 
BiH”, br.

Zakon o izmjenama i dopuni Zakona o Visokom sudskom i 
tužilačkom vijeću Bosne i Hercegovine
Broj: 01,02-02-1-141/24 od 16. 1. i 18. 1. 2024.

13.
31. 1. 2024.

Ad. 4.

Vijeće
ministara BiH

hitni 9/24

Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o Agenciji
za pružanje usluga u zračnoj plovidbi Bosne i Hercegovine
Broj: 01,02-02-1-167/24 od 17. 1. 2024.

13.
31. 1. 2024.

Ad. 5.

Vijeće
ministara BiH

hitni

Prijedlog zakona o dopunama Zakona o odbrani
Bosne i Hercegovine
Broj: 02-02-1-2736/23 od 27. 12. 2023.

13.
31. 1. 2024.

Ad. 6.

Delegatkinja
Marina 
Pendeš

hitni

Zakon o sprečavanju pranja novca i finansiranja terorističkih 
aktivnosti (“P.Z.E.I.”)
Broj: 01,02-02-1-2665/23 od 20. 12. i 21. 12. 2023.
Danom stupanja na snagu ovog zakona prestaje važiti Zakon o 
sprečavanju pranja novca i finansiranja terorističkih aktivnosti 
(“Službeni glasnik BiH”, br. 47/14 i 46/16).

2. hitna
16. 2. 2024.

Ad. 1.

Vijeće
ministara BiH

hitni 13/24

Zakon o sprečavanju sukoba interesa u institucijama na nivou 
Bosne i Hercegovine (“P.Z.E.I.”)
Broj: 01,02-02-1-532/24 od 7. 3. 2024.
Danom primjene ovog zakona prestaje da važi Zakon o sukobu 
interesa u institucijama vlasti Bosne i Hercegovine (“Službeni glas-
nik BiH”, br. 13/02, 16/02, 14/03, 12/04, 63/08, 18/12, 87/13 i 41/16).

3. hitna
8. 3. 2024.

Ad. 2.

Vijeće
ministara BiH

hitni 18/24

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o državnoj službi u 
institucijama Bosne i Hercegovine
Broj: 01,02-02-1-166/24 od 17. 1, 18. 1. i 25. 1. 2024.

13.
31. 1. 2024.

Ad. 8.

3. hitna
8. 3. 2024.

Ad. 3.

Vijeće
ministara BiH

redovni 18/24

Naziv prijedloga zakona
STATUS: ODBIJEN

Predlagač Postupak Sjednica DNPSBiH

Prijedlog zakona o izmjeni i dopunama Zakona o 
osnovama sigurnosti saobraćaja na putevima u 
Bosni i Hercegovini
Broj: 02-02-1-2192/23 od 25. 12. 2023.

Predstavnički 
dom PSBiH

redovni Na 13. sjednici, održanoj 31. 1. 2024, Prijedlog zakona 
odbijen je u prvom čitanju (Ad. 7).

1. Prijedlog zakona o izmjeni Zakona o zaštiti tajnih podataka
 Predlagač: Vijeće ministara BiH, broj: 01,02-02-1-48/13 od 28. 10. 2013.

2. Prijedlog zakona o neradnim danima u vrijeme vjerskih praznika u Bosni i Hercegovini
 Predlagač: Vijeće ministara BiH, broj: 01,02-02-1-21/15 od 28. 10. i 10. 12. 2015.

3. Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o plaćama i naknadama u institucijama Bosne i Hercegovine
 Predlagač: Vijeće ministara BiH, broj: 01,02-02-1-93/16 od 5. 1. i 17. 2. 2016.

4. Prijedlog zakona o Državnoj agenciji za istrage i zaštitu
 Predlagač: Vijeće ministara BiH, broj: 01,02-02-1-3010/17 od 28. 12. 2017, 30. 1. i 21. 3. 2018.

5. Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama Izbornog zakona Bosne i Hercegovine
 Predlagač: Predstavnički dom PSBiH, broj: 02-02-1-2687/23 od 8. 1. 2024.

6. Prijedlog zakona o Ustavnom sudu BiH
 Predlagač: delegat Želimir Nešković, broj: 02-02-1-585/24 od 13. 3. 2024.

Prijedlozi zakona u proceduri u Domu naroda PSBiH na dan 31. 3. 2024.
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Prijedlozi amandmana na Ustav Bosne i Hercegovine u proceduri
u Domu naroda PSBiH na dan 31. 3. 2024.
1. Prijedlog amandmana II. na Ustav Bosne i Hercegovine
 Predlagač: Vijeće ministara BiH, broj: 01,02-01-53/12 od 13. 12. 2012.

2Kolegij Doma naroda Parlamentarne skupštine BiH na 13. sjednici, održanoj 28. 12. 2023, nije postigao saglasnost u vezi s daljnjim aktivnostima o navedenom 
prijedlogu zakona.

Prijedlozi zakona koji čekaju na pokretanje parlamentarne procedure
u Domu naroda PSBiH na dan 31. 3. 2024.
1. Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o sportu u Bosni i Hercegovini
 Predlagač: Vijeće ministara BiH, broj: 01,02-02-1-532/18 od 19. 2. 2018.

2. Prijedlog zakona o Ustavnom sudu BiH
       Predlagač: delegat Želimir Nešković, broj: 02-02-1-1869/23 od 28. 8. 2023.

3. Prijedlog zakona o transportu prirodnog plina, regulatoru i unutrašnjem tržištu u Bosni i Hercegovini2

       Predlagač: Predsjedništvo BiH, broj: 01,02-02-1-2345/23 od 9. 11. i 6. 12. 2023.

4. Prijedlog zakona o dopuni Zakona o porezu na dodatu vrijednost Bosne i Hercegovine
 Predlagač: delegat Želimir Nešković, broj: 02-02-1-586/24 od 13. 3. 2024.

5. Prijedlog zakona o dopunama Zakona o plaćama i drugim naknadama u sudskim i tužilačkim institucijama na nivou Bosne i Hercegovine
 Predlagač: Vijeće ministara BiH, broj: 01,02-02-1-649/24 od 22. 3. 2024.

Međunarodni dokumenti 
Na sjednicama Doma naroda PSBiH data je saglasnost za ratifikaciju 
sedam međunarodnih dokumenata. Na dan 31. 3. 2024. u parlamentarnoj 
proceduri bilo je pet međunarodnih dokumenata. 
 

Izvještaji
Na sjednicama Doma naroda PSBiH razmatrano je šest izvještaja. 

Na 13. sjednici, održanoj 31. 1. 2024, usvojeno je šest izvještaja (Izvještaj 
GREVIO komiteta za Bosnu i Hercegovinu o zakonodavnim i drugim 
mjerama preduzetim za provođenje odredbi Konvencije Vijeća Evrope 
o sprečavanju i borbi protiv nasilja nad ženama i nasilja u porodici 

(Istanbulske konvencije) i Preporuke Komiteta potpisnica Istanbulske 
konvencije Vijeća Evrope, broj: 01,02-37-1-2034/23 od 21. 9. 2023, Izvještaj 
o izdatim ispravama i odbijenim zahtjevima za izdavanje isprava za 
vanjskotrgovinski promet oružja, vojne opreme i roba posebne namjene 
za 2019. godinu i Izvještaj o realizaciji izdatih isprava za vanjskotrgovinski 
promet oružja, vojne opreme i roba posebne namjene za 2019. godinu, 
broj: 01,02-03-2549/23 od 8. 12. 2023, Izvještaj o izvršenoj reviziji učinka 
o temi: “Aktivnosti institucija BiH na osiguravanju rodne ravnopravnosti“, 
broj: 02-16-10-2675/23 od 21. 12. 2023, Izvještaj o izvršenoj reviziji učinka 
o temi: “Uvođenje softverskih rješenja“, broj: 02-16-10-2676/23 od 21. 12. 
2023, i Godišnji izvještaj iz oblasti poljoprivrede, ishrane i ruralnog razvoja 
BiH za 2022, broj: 01,02-28-2721/23 od 26. 12. 2023).

Ostali dokumenti – period od 1. 1. do 31. 3. 2024.

Odluka visokog predstavnika kojom se donosi Zakon o izmjenama i dopunama Izbornog zakona Bosne i Hercegovine (“Službeni glasnik BiH”, br. 
23/01, 7/02, 9/02, 20/02, 25/02, 4/04, 20/04, 25/05, 52/05, 65/05, 77/05, 11/06, 24/06, 32/07, 33/08, 37/08, 32/10, 18/13, 7/14, 31/16, 41/20, 38/22, 
51/22 i 67/22) objavljena je u “Službenom glasniku BiH”, broj 24/24.

Odluka visokog predstavnika

Ukupno održano 
sjednica

Ukupno razmatrano tačaka 
i podtačaka dnevnog reda

Ukupno trajanje
sjednica

Predstavnički dom PSBiH - redovne sjednice 2 44 tačke 7 sati i 34 minute

Predstavnički dom PSBiH - hitne sjednice 2 2 tačke 2 sata i 42 minute

Dom naroda PSBiH - redovne sjednice 1 
(+ prvi dio 14. sjednice) 18 tačaka 6 sati i 47 minuta 

Dom naroda PSBiH - hitne sjednice 2 4 tačke 2 sata i 31 minuta

Kolegij Predstavničkog doma PSBiH 7 44 tačke
(+6 podtačaka) 2 sata i 5 minuta

Kolegij Predstavničkog doma PSBiH
u proširenom sastavu 2 4 tačke 20 minuta

Kolegij Doma naroda PSBiH 5 28 tačaka 1 sat i 55 minuta

Zajednički kolegij oba doma PSBiH 1 9 tačaka 40 minuta

Trajanje sjednica i tačke dnevnog 
reda u periodu od 1. 1. do 31. 3. 2024.



10 PARLAMENT PSBiH 1/2024 - ПАРЛАМЕНТ ПСБиХ 1/2024

Broj održanih sjednica stalnih komisija PSBiH u periodu od 1. 1. do 31. 3. 2024.

Komisije Doma naroda PSBiH Zajedničke komisije oba doma PSBiH

Komisije Predstavničkog doma PSBiH

AKTIVNOSTI KOMISIJA AKTIVNOSTI KOMISIJA

Na 14. sjednici Ustavnopravne komisije Predstavničkog doma Parla-
mentarne skupštine BiH, koja je održana 29. januara, utvrđena je 
usaglašenost sa Ustavom Bosne i Hercegovine i pravnim sistemom BiH 
te podržani principi Prijedloga zakona o izmjenama i dopunama Zakona 
o državnoj službi u institucijama Bosne i Hercegovine, čiji je predlagač 
Vijeće ministara BiH. Usvojen je Orijentacioni plan rada Ustavnopravne 
komisije za 2024. godinu. Zbog odsustva predlagača odgođena je rasprava 
i izjašnjavanje o poslaničkim inicijativama Šemsudina Mehmedovića.
Na 15. sjednici, koja je održana 28. februara, Komisija je utvrdila 
usaglašenost sa Ustavom Bosne i Hercegovine i pravnim sistemom 
BiH Prijedloga zakona o dopuni Zakona o strancima, čiji je predlagač 
poslanik Nihad Omerović. Također, usvojen je i zaključak kojim se od svih 
ovlaštenih predlagača zakona traži da jasno preciziraju ustavni osnov, u 
skladu sa ustavnim nadležnostima Bosne i Hercegovine. Usaglašenost 
sa Ustavom Bosne i Hercegovine i pravnim sistemom BiH utvrđena je 
i za Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o Agenciji za 
pružanje usluga u zračnoj plovidbi Bosne i Hercegovine, koji se razmatra 
po skraćenom postupku, a čiji je predlagač Vijeće ministara BiH. Komisija 
nije utvrdila usaglašenost sa Ustavom Bosne i Hercegovine i pravnim 
sistemom BiH niti je podržala principe Prijedloga zakona o Vrhovnom 
sudu Bosne i Hercegovine, čiji je predlagač poslanik Denis Zvizdić.

Komisija je podržala sljedeće poslaničke inicijative:
• poslaničku inicijativu Šemsudina Mehmedovića kojom se obavezuje 

šest institucija Bosne i Hercegovine sa sjedištem u Sarajevu da osiguraju 
odgovarajuću nacionalnu zastupljenost državnih službenika u skladu sa 
Zakonom o državnoj službi u institucijama Bosne i Hercegovine;

• poslaničku inicijativu Šemsudina Mehmedovića kojom se obavezuju 
četiri institucije Bosne i Hercegovine sa sjedištem u Mostaru da osiguraju 
odgovarajuću nacionalnu zastupljenost državnih službenika u skladu sa 
Zakonom o državnoj službi u institucijama Bosne i Hercegovine;

• poslaničku inicijativu Šemsudina Mehmedovića kojom se obavezuje 
pet institucija Bosne i Hercegovine sa sjedištem u Republici Srpskoj da 
osiguraju odgovarajuću nacionalnu zastupljenost državnih službenika u 
skladu sa Zakonom o upravi i Zakonom o državnoj službi u institucijama 
Bosne i Hercegovine.

U vezi s ovim inicijativama, Komisija je usvojila i zaključak kojim poziva 
sve institucije Bosne i Hercegovine da osiguraju nacionalnu zastupljenost 
državnih službenika u skladu sa Ustavom Bosne i Hercegovine.
Komisija je na 16. sjednici, koja je održana 8. marta, podržala, u drugoj 
komisijskoj fazi i bez usvojenih amandmana, Prijedlog zakona o 
izmjenama i dopunama Zakona o državnoj službi u institucijama Bosne 
i Hercegovine, čiji je predlagač Vijeće ministara BiH.

Ustavnopravna komisija Predstavničkog doma PSBiH

 

 

 

 

0

1

1

3

2

2

2

3

Komisija za pripremu izbora Vijeća ministara BiH

Komisija za borbu protiv korupcije

Komisija za ostvarivanje ravnopravnosti spolova

Komisija za saobraćaj i komunikacije

Komisija za finansije i budžet

Komisija za vanjsku trgovinu i carine

Komisija za vanjske poslove

Ustavnopravna komisija

 

2

2

3

Komisija za finansije i budžet

Komisija za vanjsku i trgovinsku politiku, carine,
saobraćaj i komunikacije

Ustavnopravna komisija

 

 

 

 

1

1

1

1

1

2

Zajednička komisija za ljudska prava

Zajednička komisija za administrativne poslove

Zajednička komisija za evropske integracije

Zajednička komisija za ekonomske reforme i
razvoj

Zajednička komisija za nadzor nad radom
Obavještajno-sigurnosne agencije BiH

Zajednička komisija za odbranu i sigurnost BiH
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Komisija za saobraćaj i komunikacije razmatrala je na 15. sjednici, 
koja je održana 29. januara, Nacrt zakona o dopunama Zakona o 
osnovama sigurnosti saobraćaja na putevima u Bosni i Hercegovini, 
te zaključila da zatraži mišljenje od Ministarstva komunikacija i 
prometa BiH u vezi s ovim nacrtom. Konstatirano je da će se rasprava 
o ovom zakonskom rješenju nastaviti i na narednoj sjednici Komisije. 
Zbog odsustva predlagača odgođena je rasprava o poslaničkoj 
inicijativi Nihada Omerovića kojom se traži uvođenje automatskog 
prosljeđivanja SMS poruke za državljane koji putuju van granica 
Bosne i Hercegovine. Komisija je prihvatila Izvještaj o izvršenoj reviziji 
učinka o temi: “Uvođenje softverskih rješenja”, čiji je podnosilac Ured za 
reviziju institucija BiH. Usvojen je Izvještaj o radu Komisije za saobraćaj 
i komunikacije za 2023. godinu, kao i Orijentacioni radni plan Komisije 
za 2024. godinu.
Na 16. sjednici, koja je održana 27. februara, nisu podržani principi 
Prijedloga zakona o izmjenama i dopunama Zakona o Agenciji za 
pružanje usluga u zračnoj plovidbi Bosne i Hercegovine koji se razmatra 
po skraćenom postupku, a čiji je predlagač Vijeće ministara BiH. 
Komisija je usvojila zaključak kojim je od Ministarstva komunikacija i 
prometa BiH zatražila da dostavi pismene odgovore na sva pitanja koja 
su u raspravi o principima Prijedloga zakona postavili članovi Komisije. 
U vezi s dokumentom Nacrt zakona o dopunama Zakona o osnovama 
sigurnosti saobraćaja na putevima u Bosni i Hercegovini, Komisija je 

usvojila zaključak da taj dokument uputi Ministarstvu komunikacija i 
prometa BiH, uz zahtjev da Ministarstvo što hitnije utvrdi Prijedlog zakona 
o osnovama sigurnosti saobraćaja na putevima u Bosni i Hercegovini, 
imajući u vidu i tekst Nacrta zakona koji je izradila Komisija za saobraćaj 
i komunikacije Predstavničkog doma PSBiH. Članovi Komisije podržali 
su poslaničku inicijativu Nihada Omerovića kojom se traži uvođenje 
automatskog prosljeđivanja SMS poruke za državljane koji putuju van 
granica Bosne i Hercegovine. Podržan je Izvještaj o provedenoj reviziji 
učinka o temi: “Upravljanje voznim parkom u institucijama BiH”, čiji je 
podnosilac Ured za reviziju institucija BiH. Komisija nije podržala Izvještaj 
o provedenoj reviziji učinka o temi: “Povjereni javni poslovi iz nadležnosti 
institucija BiH - studija slučaja: Ministarstvo komunikacija i prometa 
BiH”, čiji je podnosilac Ured za reviziju institucija BiH. Komisija je usvojila 
zaključak kojim je od Ministarstva komunikacija i prometa BiH zatražila 
da napravi sveobuhvatnu analizu prenesenih ovlaštenja, uključujući 
sve subjekte na koje su prenesena ovlaštenja i imajući u vidu raspravu 
članova Komisije o Izvještaju o provedenoj reviziji učinka o temi: 
“Povjereni javni poslovi iz nadležnosti institucija BiH - studija slučaja: 
Ministarstvo komunikacija i prometa BiH”. Odgođeno je razmatranje 
Obavještenja o zaključcima 39. redovne sjednice Kolegija Gradskog 
vijeća Tuzle, kao i razmatranje predstavke u vezi s provođenjem Zakona 
o radnom vremenu, obaveznim odmorima mobilnih radnika i uređajima 
za evidentiranje u cestovnom prijevozu.

Komisija za saobraćaj i komunikacije

U Parlamentarnoj skupštini BiH 18. januara održana je 14. (tematska) 
sjednica Komisije za saobraćaj i komunikacije Predstavničkog doma 
PSBiH, na kojoj je jedina tačka dnevnog reda bila “Aktuelno stanje 
i problemi u poslovanju i funkcioniranju Radio-televizije Bosne i 
Hercegovine (BHRT)”.
Na sjednici, na kojoj su aktivno učestvovali i predstavnici rukovodstva 
BHRT-a i Radio-televizije Federacije BiH, predstavnici Samostalnog 
sindikata radnika BHRT-a te predstavnici Ministarstva komunikacija 
i prometa BiH, razgovaralo se o aktuelnoj situaciji i problemima 
koji opterećuju normalno funkcioniranje Javnog RTV servisa BiH, 
te mogućim rješenjima za finansijsku održivost i nesmetan rad ove 
državne medijske kuće.
Iznoseći osnovne probleme i moguća kratkoročna i dugoročna 
rješenja pitanja statusa Javnog RTV servisa, sagovornici su ocijenili 
da je nezahvalna situacija BHRT-a koja, kako je rečeno, nije nepoznata 
javnosti i političkim faktorima, i koja je, prije svega, političko 

pitanje i rezultat sistemskog urušavanja temelja na kojima počiva 
sistem javnog RTV emitiranja u Bosni i Hercegovini. Naglašavajući 
činjenicu da je pitanje trajnog rješavanja situacije na BHRT-u od 
prioritetne važnosti za državu Bosnu i Hercegovinu, prisutni su 
ocijenili da će se rješenja za izlaz iz ove situacije iznaći isključivo 
zajedničkim djelovanjem ključnih i odgovornih aktera. Ta rješenja 
bi, kako je istaknuto, išla i u pravcu poštovanja postojećih zakona ili 
odgovarajućih izmjena zakonskih rješenja kojim bi se riješilo pitanje 
prikupljanja RTV takse i pitanje raspodjele tih sredstava između 
javnih RTV servisa u BiH, saniranja postojećih gubitaka BHRT-a, te 
potenciranja odgovornosti onih koji su ovaj državni javni medijski 
servis doveli u ovakvo stanje.
Članovi Komisije kazali su da će u punom parlamentarnom 
kapacitetu, a u okviru svojih nadležnosti, nastaviti da rade na 
stabiliziranju državnog javnog servisa, kao i poboljšanju položaja svih 
zaposlenih u ovoj medijskoj kući.

Komisija za finansije i budžet Predstavničkog doma PSBiH
Komisija za finansije i budžet Predstavničkog doma Parlamentarne 
skupštine BiH razmatrala je na 18. sjednici, koja je održana 29. januara, 
poslaničku inicijativu Šemsudina Mehmedovića kojom Predstavnički 
dom PSBiH traži od Upravnog odbora Uprave za indirektno oporezivanje 
BiH da, u skladu s članom 35. Zakona o sistemu indirektnog oporezivanja 
u Bosni i Hercegovini, u što kraćem roku angažira nezavisnu vanjsku 
revizorsku firmu čiji je zadatak da za period od 2018. do 2023. godine 
izvrši reviziju rada Uprave za indirektno oporezivanje BiH, kao i reviziju 
prikupljanja i raspodjele prihoda koje je obavila Uprava za indirektno 
oporezivanje BiH. Zaključeno je da se ova inicijativa uputi Upravnom 
odboru Uprave za indirektno oporezivanje BiH na razmatranje, a da 
se, nakon njihovog odgovora, Komisija na nekoj od narednih sjednica 
izjasni o ovoj inicijativi. K znanju je primljen Program rada s godišnjim 
planom revizija Ureda za reviziju institucija Bosne i Hercegovine za 
2024. godinu. Usvojen je Izvještaj o radu Komisije za finansije i budžet 
Predstavničkog doma PSBiH za 2023. godinu, te prihvaćen Orijentacioni 
radni plan Komisije za 2024. godinu.

Na 19. sjednici, koja je održana 28. februara, usvojen je Izvještaj o 
provedenoj reviziji učinka o temi: “Upravljanje voznim parkom u 
institucijama Bosne i Hercegovine”, čiji je sačinilac Ured za reviziju 
institucija BiH. Uz ovaj izvještaj Komisija je usvojila zaključak kojim 
preporučuje Predstavničkom domu PSBiH da obaveže Ministarstvo 
finansija i trezora BiH i Vijeće ministara BiH da, u roku od 90 dana, 
usklade propise koji se odnose na službena vozila u institucijama Bosne i 
Hercegovine s preporukama iz navedenog izvještaja o provedenoj reviziji 
učinka koji je sačinio Ured za reviziju institucija BiH. Komisija je usvojila 
modificiranu poslaničku inicijativu Šemsudina Mehmedovića kojom 
Predstavnički dom Parlamentarne skupštine BiH traži od Upravnog 
odbora Uprave za indirektno oporezivanje BiH da, u skladu s članom 35. 
Zakona o sistemu indirektnog oporezivanja u Bosni i Hercegovini, u što 
kraćem roku angažira nezavisnu vanjsku revizorsku firmu čiji je zadatak 
da izvrši reviziju rada Uprave za indirektno oporezivanje BiH, kao i reviziju 
prikupljanja i raspodjele prihoda koje je obavila Uprava za indirektno 
oporezivanje BiH. 
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Na 6. sjednici Komisije za borbu protiv korupcije, koja je održana 29. januara, usvojen je Izvještaj o provedenoj reviziji učinka o temi: “Aktivnosti institucija 
BiH na pripremi i nadzoru provođenja planova integriteta”, čiji je podnosilac Ured za reviziju institucija BiH. Usvojen je Izvještaj o radu Komisije za borbu 
protiv korupcije za 2023. godinu, kao i Orijentacioni radni plan Komisije za 2024. godinu. Komisija je primila k znanju Informaciju Ureda za razmatranje žalbi 
BiH. Na molbu Agencije za javne nabavke BiH, Komisija je do 15. februara ove godine produžila rok za dostavljanje materijala ove agencije. Za sljedeću 
sjednicu Komisije odgođeno je razmatranje predstavke broj: 01/8-50-17-2431/23 od 21. 11. 2023. i predstavke broj: 01/8-50-17-50/24 od 3. 1. 2024. 

Aktivnosti Komisije za borbu protiv korupcije
Predsjedavajući Komisije za borbu protiv korupcije Branislav Borenović, zamjenici predsjedavajućeg Komisije Predrag Kožul i Ermina Salkičević-Dizdarević, 
te članovi Komisije Milorad Kojić i Nermin Mandra razgovarali su 29. januara sa šefom Delegacije i specijalnim predstavnikom Evropske unije u BiH 
ambasadorom Johannom Sattlerom. Članovi Komisije upoznali su ambasadora Sattlera s nadležnostima Komisije, dosadašnjim aktivnostima i planovima 
budućeg rada. Iznoseći ocjenu kako je pitanje borbe protiv korupcije jedno od najvažnijih pitanja na evropskom putu Bosne i Hercegovine, članovi Komisije 
naglasili su svoju namjeru da se ozbiljno i odgovorno bave ovim važnim pitanjem, u skladu s nadležnostima koje Komisija ima. Najavili su da će u narednom 
periodu obaviti razgovore sa svim nadležnim i relevantnim domaćim i međunarodnim institucijama koje se bave borbom protiv korupcije. Naglasili su 
potrebu da Komisija, u okviru svojih nadležnosti, učestvuje u razmatranju i donošenju svih zakona koji predstavljaju alate za borbu protiv korupcije te 
zatražili podršku Delegacije EU, posebno u prenošenju iskustava država članica EU u borbi protiv korupcije. Naglašavajući kako je formiranje Komisije 

za borbu protiv korupcije dobra vijest, ambasador Sattler izrazio je očekivanje 
da će članovi Komisije biti najsnažniji zagovornici usvajanja reformskih zakona 
kojima se ispunjavaju prioriteti Evropske komisije i jačaju instrumenti za 
borbu protiv korupcije. Prema njegovim riječima, to se prvenstveno odnosi na 
usvajanje zakona o sukobu interesa, o sprečavanju pranja novca i finansiranja 
terorizma, te zakona o sudovima BiH. Ambasador Sattler ponudio je podršku 
radu Komisije te prihvatio ideju da Delegacija EU u BiH i Komisija za borbu protiv 
korupcije u dogledno vrijeme zajednički organiziraju konferenciju na kojoj bi se 
napravio presjek stanja u društvu, te dale smjernice o tome šta je potrebno 
uraditi kako bi se institucije što uspješnije suprotstavile korupciji i dale dodatni 
podsticaj ubrzanju procesa evropskih integracija BiH. 

Komisija za borbu protiv korupcije

Na 6. sjednici Komisije za ostvarivanje ravnopravnosti spolova, koja je održana 29. januara, usvojen je Izvještaj o radu Komisije za ostvarivanje 
ravnopravnosti spolova za 2023. godinu, kao i Plan rada Komisije za 2024. godinu. Prihvaćen je Izvještaj o provedenoj reviziji učinka o temi: “Aktivnosti 
institucija BiH na osiguranju rodne ravnopravnosti”, čiji je podnosilac Ured za reviziju institucija BiH.

Komisija za ostvarivanje ravnopravnosti spolova

Predsjedavajući Komisije za ostvarivanje ravnopravnosti spolova 
Miroslav Vujičić, zamjenica predsjedavajućeg Komisije Mia Karamehić-
Abazović te članovi Komisije Amor Mašović i Sabina Ćudić održali su 26. 
marta sastanak s predstavnicima Njemačkog društva za međunarodnu 
saradnju - GIZ.
Rukovoditeljica GIZ-ovog Projekta regionalne saradnje u okviru procesa 
evropskih integracija Gudrun Kramer i menadžerica projekata u GIZ-u Šejla 
Mujačić upoznali su članove Komisije sa aktivnostima na uspostavljanju 
Regionalne platforme za dijalog o rodnoj ravnopravnosti i inkluziji, 
trogodišnjeg projekta čiji je cilj da se omogući razmjena dobrih praksi i 
uspostavi saradnja između institucija izvršne i zakonodavne vlasti, agencija 

i predstavnika civilnog društva koji se ovim temama bave u regionu 
Zapadnog Balkana. Kako su predstavnice GIZ-a naglasile, planom aktivnosti 
u ovoj godini predviđeno je održavanje konferencije na visokom nivou koja 
bi, pod pokroviteljstvom Vlade SR Njemačke, bila održana u septembru 
u Berlinu u okviru njemačkog predsjedavanja Berlinskim procesom, te 
pripremnog sastanka za konferenciju u Berlinu, koji bi bio održan u junu u 
Sarajevu. Predstavnice GIZ-a uputile su zvaničan poziv članovima Komisije 
da, zajedno s predstavnicima Agencije za ravnopravnost spolova BiH i 
predstavnicima civilnog društva, aktivno učestvuju na ovim događajima. 
Zahvaljujući se predstavnicama GIZ-a na dobroj saradnji i podršci članovi 
Komisije prihvatili su poziv za učešće na ovim događajima.

Aktivnosti Komisije za ostvarivanje ravnopravnosti spolova

Na 14. sjednici Komisije za vanjske poslove, koja je održana 29. januara, dato je pozitivno mišljenje, te Domu preporučeno davanje saglasnosti za 
ratifikaciju sedam međunarodnih dokumenata. Usvojen je Izvještaj o radu Komisije za vanjske poslove za 2023. godinu, te Orijentacioni radni plan 
Komisije za 2024. godinu. Komisija je primila k znanju izvještaje i pristigle materijale.
Komisija je na 15. sjednici, koja je održana 28. februara, dala pozitivno mišljenje te Domu preporučila davanje saglasnosti za ratifikaciju dva 
međunarodna sporazuma. K znanju su primljena i dva izvještaja s međunarodnih skupova i materijali pristigli Komisiji. Pod tekućim pitanjima 
Komisija je usvojila zaključak kojim od nadležnih institucija traži da se utvrdi status Sporazuma o sigurnosnoj saradnji između Vijeća ministara 
Bosne i Hercegovine i Vlade Republike Turske, te da se ponovo pokrene procedura njegove ratifikacije. Usvojen je i zaključak da se ministru vanjskih 
poslova Bosne i Hercegovine i njegovim saradnicima uputi poziv za sastanak s članovima Komisije za vanjske poslove Predstavničkog doma PSBiH. 

Komisija za vanjske poslove

Na 7. sjednici Komisije za vanjsku trgovinu i carine, koja je održana 29. januara, usvojen je Godišnji izvještaj iz oblasti poljoprivrede, ishrane i ruralnog 
razvoja za Bosnu i Hercegovinu za 2022. godinu, čiji je podnosilac Ministarstvo vanjske trgovine i ekonomskih odnosa BiH. Usvojen je Izvještaj o radu 
Komisije za vanjsku trgovinu i carine za 2023. godinu, kao i Orijentacioni radni plan Komisije za 2024. godinu.
Članovi Komsije za vanjsku trgovinu i carine su na 8. sjednici, koja je održana 28. februara, usvojili Izvještaj o izdatim i realiziranim ispravama 
i odbijenim zahtjevima za izdavanje isprava za vanjskotrgovinski promet oružja, vojne opreme i robe posebne namjene za 2020. godinu, čiji je 
podnosilac Ministarstvo vanjske trgovine i ekonomskih odnosa BiH.

Komisija za vanjsku trgovinu i carine
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Predsjedavajući Komisije za borbu protiv korupcije Branislav Borenović održao je 8. februara sastanak s državnom ministricom za pitanja Evrope i klime 
pri Ministarstvu vanjskih poslova SR Njemačke Annom Lührmann. Borenović je ministricu Lührmann upoznao s dosadašnjim radom i nadležnostima 
ove komisije. Borenović je kazao kako Komisija ima široke nadležnosti i kako može vršiti parlamentarni nadzor nad radom svih institucija uključenih 
u borbu protiv korupcije, posebno pravosudnih institucija. Također je rekao da je Komisija uspostavila saradnju s domaćim i međunarodnim 
institucijama s ciljem davanja snažnog podsticaja da se odgovornije, ozbiljnije i profesionalnije vodi borba protiv korupcije. Prema njegovim riječima, 
Komisija će raditi i na poboljšanju zakonodavstva te vršiti parlamentarni pritisak kako bi institucije u čijoj je nadležnosti uspostavljanje vladavine 
prava i borba protiv korupcije radile svoj posao. Ističući značaj institucionalne borbe protiv korupcije, kao jedan od najvažnijih zadataka u procesu 
evropskih integracija svake zemlje, ministrica Lührmann podržala je 
rad Komisije za borbu protiv korupcije Predstavničkog doma. Tokom 
sastanka razmijenjene su informacije u vezi s aktuelnom političkom 
situacijom u BiH i ispunjavanjem prioriteta s ciljem da BiH u martu 
ove godine otvori pristupne pregovore s Evropskom unijom. Borenović 
se snažno založio za to da se u PSBiH usvoje izmjene Izbornog zakona 
BiH u dijelu koji se odnosi na paket integriteta izbornog procesa i 
na uvođenje novih tehnologija. Kazao je kako korupcija u izbornom 
procesu mora biti iskorijenjena kako bi bila iskorijenjena i u svim 
ostalim segmentima društva. Također, razmijenjene su informacije i 
o procesu energetske tranzicije i zelenoj agendi, te obavezama koje 
institucije BiH trebaju ispuniti u tom procesu. Sastanku je prisustvovao 
i ambasador SR Njemačke u BiH Thomas Fitschen.

Predsjedavajući Komisije Branislav Borenović, zamjenica predsjedavajućeg Komisije Ermina Salkičević-Dizdarević i član Komisije Nenad Grković 
sastali su se 14. februara u Tužilaštvu BiH s glavnim tužiocem Milankom Kajganićem. Članovi Komisije upoznali su glavnog tužioca s nadležnostima 
i radom Komisije. Istaknuli su značaj snažnijeg uključivanja svih institucija, posebno pravosudnih, u borbu protiv svih oblika organiziranog kriminala 
i korupcije. Naglasili su da je to jedan od ključnih zadataka institucija 
vlasti na putu BiH ka punopravnom članstvu u EU, ali i upozorili na 
to da građani očekuju značajnije rezultate institucionalne borbe za 
vladavinu prava. Na sastanku je razgovarano i o aktivnostima u borbi 
protiv korupcije, koje Tužilaštvo BiH i partnerske agencije za provođenje 
zakona, preduzimaju s ciljem otkrivanja, procesuiranja i kažnjavanja 
počinilaca koruptivnih krivičnih djela, naročito u institucijama na nivou 
države. Naglašen je značaj saradnje institucija zakonodavne vlasti 
i parlamentarnih tijela s agencijama za provođenje zakona, što je, 
kako je rečeno, vrlo bitno u segmentu detektiranja mogućih pojavnih 
oblika korupcije u organima vlasti. Na sastanku je zaključeno da će se 
saradnja Komisije za borbu protiv korupcije i Tužilaštva BiH nastaviti u 
budućnosti.

Istog dana, predsjedavajući Komisije za borbu protiv korupcije Branislav Borenović, zamjenik predsjedavajućeg Komisije Predrag Kožul i članovi 
Komisije Safet Kešo i Nenad Grković održali su sastanak s predstavnicima Transparency Internationala u BiH. Tokom sastanka upoznali su 
predstavnike ove nevladine organizacije s poslovničkim nadležnostima, sastavom i utvrđenom metodologijom rada. Naglasili su da Komisija ima 
namjeru da uspostavi saradnju i vrši parlamentarni nadzor nad svim institucijama BiH koje su nadležne za borbu protiv korupcije. Također su istaknuli 
da je cilj da se institucije probude i snažnije angažiraju s ciljem da rezultati u borbi protiv korupcije, posebno u institucijama države, budu bolji u svakom 
pogledu. Predstavnici Transparency Internationala u BiH izrazili su zadovoljstvo zbog činjenice da je, kako su rekli, kroz rad Komisije pitanje borbe 
protiv korupcije vraćeno u institucije države. Predstavili su sopstveno istraživanje, prema kome su građani korupciju ocijenili kao jedan od tri ključna 
problema u BiH, uz nezaposlenost odnosno siromaštvo i odlazak ljudi iz zemlje, te predložili Komisiji da, kao rezultat rada, izradi i predstavi izvještaj o 
stanju korupcije u BiH. Kazali su i da će podržati rad Komisije te najavili saradnju i razmjenu materijala koji joj mogu pomoći u budućem radu. 

Predsjedavajući Komisije za borbu protiv korupcije Branislav Borenović, zamjenica predsjedavajućeg Komisije Ermina Salkičević-Dizdarević te članovi 
Komisije Safet Kešo i Nenad Grković razgovarali su 27. februara s članovima Centralne izborne komisije BiH koje je predvodila predsjednica CIK-a 
BiH Irena Hadžiabdić. Članovi Komisije upoznali su članove CIK-a BiH s poslovničkim nadležnostima Komisije i dosadašnjim radom. Naglašeno je 
da je jedan od ključnih ciljeva rada Komisije nastojanje da se institucije BiH probude i snažnije angažiraju u procesu borbe protiv korupcije. Najveći 
dio sastanka bio je posvećen načinima i mogućnostima sprečavanja ili suzbijanja političke korupcije, odnosno korupcije prisutne tokom izbornog 
procesa, što je zajednički ocijenjeno kao jedan od najopasnijih 
oblika korupcije u našem društvu iz kojeg se, kako je rečeno, 
razvijaju mnoge druge nezakonite i koruptivne radnje i postupci. 
U vezi s tim, bilo je riječi i o prijedlozima za izmjene Izbornog 
zakona BiH, posebno u dijelu zaštite integriteta izbornog procesa 
i uvođenja novih tehnologija u izborni proces.
Članovi CIK-a BiH kazali su kako su sva saznanja i dokazi o 
korupciji na biračkim mjestima prijavljeni Tužilaštvu BiH i 
drugim nadležnim tužilaštvima, te upozorili da nisu zadovoljni 
radom pravosudnih institucija u rješavanju tih predmeta.
Tokom susreta izraženo je obostrano opredjeljenje za nastavak 
institucionalne saradnje, kako kroz razmjenu relevantinih 
informacija tako i kroz češće susrete i sastanke.



14 PARLAMENT PSBiH 1/2024 - ПАРЛАМЕНТ ПСБиХ 1/2024 AKTIVNOSTI POVJERENSTAVA

Ustavnopravno povjerenstvo Doma naroda PSBiH
Na 12. sjednici Ustavnopravnog povjerenstva Doma naroda Parla-
mentarne skupštine BiH, koja je održana 30. siječnja, utvrđena je 
usuglašenost s Ustavom Bosne i Hercegovine i pravnim sustavom BiH te 
su podržana načela Prijedloga zakona o izmjenama i dopunama Zakona 
o državnoj službi u institucijama Bosne i Hercegovine, čiji je predlagatelj 
Vijeće ministara BiH. Povjerenstvo je utvrdilo usuglašenost s Ustavom 
Bosne i Hercegovine i pravnim sustavom BiH za Prijedlog zakona o 
izmjeni i dopunama Zakona o osnovama sigurnosti prometa na cestama 
u Bosni i Hercegovini, čiji je predlagatelj Zastupnički dom PSBiH. Usvojeno 
je Izvješće o radu Ustavnopravnog povjerenstva Doma naroda PSBiH za 
2023. godinu, kao i Orijentacijski radni plan Povjerenstva za 2024. godinu.

Na 13. sjednici, održanoj 8. ožujka, podržan je, u drugoj fazi u povjerenstvu 
i bez amandmana, Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona 
o državnoj službi u institucijama Bosne i Hercegovine, čiji je predlagatelj 
Vijeće ministara BiH.
Povjerenstvo je na 14. sjednici, održanoj 18. ožujka, utvrdilo usuglašenost 
s Ustavom Bosne i Hercegovine i pravnim sustavom BiH te podržalo 
načela Prijedloga zakona o izmjenama i dopunama Izbornog zakona 
Bosne i Hercegovine, čiji je predlagatelj Zastupnički dom PSBiH. Utvrđena 
je usuglašenost s Ustavom Bosne i Hercegovine i pravnim sustavom 
BiH i za Prijedlog zakona o dopuni Zakona o strancima, koji je dostavio 
Zastupnički dom PSBiH, a čiji je predlagatelj zastupnik Nihad Omerović.

Povjerenstvo za vanjsku i trgovinsku politiku, carine, promet i veze 
Na 11. sjednici Povjerenstva za vanjsku i trgovinsku politiku, carine, 
promet i veze, održanoj 30. siječnja, podržana su načela Prijedloga 
zakona o izmjeni i dopunama Zakona o osnovama sigurnosti prometa 
na cestama u Bosni i Hercegovini, čiji je predlagatelj Zastupnički dom 
PSBiH. Povjerenstvo je dalo pozitivno mišljenje i Domu preporučilo 
davanje suglasnosti za ratifikaciju četiri međunarodna dokumenta. 
Ujedno je podržalo i u daljnju parlamentarnu proceduru uputilo Godišnje 
izvješće iz područja poljoprivrede, prehrane i ruralnog razvoja za Bosnu i 
Hercegovinu za 2022. Usvojeni su Izvješće o radu Povjerenstva za vanjsku 

i trgovinsku politiku, carine, promet i veze za 2023. godinu i Orijentacijski 
radni plan Povjerenstva za 2024. godinu. Članovi Povjerenstva primili su 
k znanju pozivno pismo predsjedatelja Povjerenstva za vanjske poslove 
Velike narodne skupštine Republike Turske, Fuata Oktaya, upućeno 
predsjedatelju Povjerenstva za vanjsku i trgovinsku politiku, carine, 
promet i veze Doma naroda PSBiH.
Na 12. sjednici, koja je održana 18. ožujka, Povjerenstvo je dalo pozitivno 
mišljenje i Domu preporučilo davanje suglasnosti za ratificiranje tri 
međunarodna dokumenta.

Na 13. sjednici Povjerenstva za financije i proračun, održanoj 30. siječnja, 
usvojeni su Izvješće o provedenoj reviziji učinka o temi: “Aktivnosti in-
stitucija BiH na osiguravanju rodne ravnopravnosti” i Izvješće o prove-
denoj reviziji učinka o temi: “Uvođenje softverskih rješenja”, čiji je pod-
nositelj Ured za reviziju institucija BiH. K znanju je primljen Program rada 
s godišnjim planom revizije Ureda za reviziju institucija BiH za 2024., čiji 
je podnositelj također Ured za reviziju institucija BiH. Usvojeno je Izvješće 
o radu Povjerenstva za financije i proračun Doma naroda PSBiH za 2023. 

godinu te je prihvaćen Orijentacijski radni plan Povjerenstva za 2024. 
godinu.
Na 14. sjednici, održanoj 18. ožujka, usvojeno je i u daljnju parlamen-
tarnu proceduru upućeno Izvješće o provedenoj reviziji učinka o temi: 
“Povjereni javni poslovi iz nadležnosti institucija BiH – studija slučaja: 
Ministarstvo komunikacija i prometa BiH”, kao i Izvješće o provedenoj 
reviziji učinka o temi: “Upravljanje voznim parkom u institucijama BiH”, a 
koje je podnio Ured za reviziju institucija BiH.

Povjerenstvo za financije i proračun Doma naroda PSBiH

Na 2. sjednici Privremenog istražnog povjerenstva Doma naroda Parla-
mentarne skupštine BiH za pribavljanje informacija o radu Povjerenstva 
za očuvanje nacionalnih spomenika BiH, koja je održana 30. siječnja, 
usvojen je Poslovnik Privremenog istražnog povjerenstva. Imajući u 
vidu precizne odredbe Zakona o parlamentarnom nadzoru BiH, članovi 
Privremenog istražnog povjerenstva usvojili su zaključak prema kojem 
Povjerenstvu za očuvanje nacionalnih spomenika BiH treba uputiti pi-
smo koje će sadržavati jasan rok od 15 dana da odgovore koje su reali-
zirali preporuke Ureda za reviziju institucija BiH sadržane u revizorskom 
izvješću o radu Povjerenstva za očuvanje nacionalnih spomenika BiH, 
kao i o tome koje su ispoštovali zaključke Doma naroda PSBiH usvojene 
na 11. sjednici Doma uz Izvješće o financijskoj reviziji Povjerenstva za 
očuvanje nacionalnih spomenika BiH za 2022. godinu.
Na 3. sjednici, održanoj 19. ožujka, obavljeno je javno saslušanje članova 
Povjerenstva za očuvanje nacionalnih spomenika i razmatranje infor-
macija o realizaciji preporuka Ureda za reviziju institucija BiH i zaključaka 
Doma naroda PSBiH koje su dostavili Agencija za državnu službu BiH, 

Ministarstvo pravde BiH i Povjerenstvo za očuvanje nacionalnih spomeni-
ka. Na sjednici su utvrđivane činjenice u vezi s preporukama iz revizor-
skog izvješća Ureda za reviziju institucija BiH glede nepokretanja proce-
dure imenovanja izvršnog funkcionera u skladu s odredbama Poslovnika 
o radu i Pravilnika o unutarnjoj organizaciji Povjerenstva za očuvanje na-
cionalnih spomenika, kao i glede angažiranja osoba po osnovi ugovora o 
djelu i ugovora o privremenim i povremenim poslovima za poslove koji 
su u opisu poslova radnih mjesta utvrđenih Pravilnikom o unutarnjem 
ustrojstvu Povjerenstva za očuvanje nacionalnih spomenika. Svoje sta-
vove o neizvršenju navedenih revizorskih preporuka iznijeli su članovi 
Povjerenstva za očuvanje nacionalnih spomenika Faruk Kapidžić, Zoran 
Mikulić i Anđelina Ošap Gaćanović, kao i predstavnici Ureda za reviziju 
institucija BiH, Agencije za državnu službu BiH i Ministarstva pravde BiH. 
Javno saslušanje s ciljem pribavljanja informacija i utvrđivanja činjenica 
o radu Povjerenstva za očuvanje nacionalnih spomenika bit će nastav-
ljeno i na sljedećoj sjednici Privremenog istražnog povjerenstva Doma 
naroda Parlamentarne skupštine BiH.

Privremeno istražno povjerenstvo Doma naroda PSBiH za pribavljanje informacija 
o radu Povjerenstva za očuvanje nacionalnih spomenika BiH

AKTIVNOSTI POVJERENSTAVA
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Na 7. sjednici Zajedničkog povjerenstva za obranu i sigurnost BiH, 
održanoj 24. siječnja, usvojeni su i u daljnju parlamentarnu proceduru 
upućeni Izvješće o izdanim ispravama i odbijenim zahtjevima za 
izdavanje isprava za vanjskotrgovinski promet oružja, vojne opreme 
i roba posebne namjene za 2019. godinu te Izvješće o realizaciji 
izdanih isprava za vanjskotrgovinski promet oružja, vojne opreme i 
roba posebne namjene za 2019. godinu, čiji je sačinitelj Ministarstvo 
vanjske trgovine i ekonomskih odnosa BiH. Zajedničko povjerenstvo 
nije podržalo Odluku Predsjedništva BiH o postavljenju na dužnost 
djelatnih vojnih osoba na ustrojbena mjesta za koja je predviđen 
čin generala u Ministarstvu obrane i Oružanim snagama Bosne i 
Hercegovine. Zajedničko povjerenstvo nije podržalo zastupničku 
inicijativu Predraga Kojovića, Sabine Ćudić i Aide Baručije. Primljena 
je k znanju Informacija o godišnjem planu obuke i vježbi pripadnika 
i jedinica Oružanih snaga Bosne i Hercegovine u inozemstvu za 
2024., koju je pripremilo Ministarstvo obrane BiH. Usvojeni su 
i u daljnju parlamentarnu proceduru upućeni Izvješće o radu 
Zajedničkog povjerenstva za obranu i sigurnost BiH za 2023. godinu 
i Orijentacijski radni plan Zajedničkog povjerenstva za 2024. godinu. K 
znanju su primljene informacije o aktivnostima članova Zajedničkog 

povjerenstva za obranu i sigurnost BiH.
Zajedničko povjerenstvo usvojilo je na 8. sjednici, koja je održana 
26. veljače, Izvješće o radu parlamentarnog vojnog povjerenika 
BiH za 2023. godinu i Izvješće o radu Odbora za žalbe građana 
Parlamentarne skupštine BiH za 2023. godinu. Usvojeno je i Izvješće 
o radu Neovisnog odbora kao neovisnog tijela policijske strukture 
Bosne i Hercegovine za 2023. godinu. Uz ovo izvješće, Zajedničko 
povjerenstvo usvojilo je zaključak kojim je zatražilo od Ministarstva 
sigurnosti BiH sa svim pripadajućim agencijama, Ministarstva obrane 
BiH i Ministarstva vanjske trgovine i ekonomskih odnosa BiH, u dijelu 
nadležnosti Zajedničkog povjerenstva, dostavu pregleda nacionalne 
strukture zaposlenih po radnim mjestima i organizacijskim jedi-
nicama. Zajedničko povjerenstvo usvojilo je i Plan rada Neovisnog 
odbora kao neovisnog tijela policijske strukture BiH za 2024. godinu. 
Članovi Zajedničkog povjerenstva usvojili su Izvješće o izdanim i 
realiziranim ispravama i odbijenim zahtjevima za izdavanje isprava 
za vanjskotrgovinski promet oružja, vojne opreme i roba posebne 
namjene za 2020. godinu, koje je podnijelo Ministarstvo vanjske 
trgovine i ekonomskih odnosa BiH. Zajedničko povjerenstvo prihvatilo 
je i pristigle informacije.

Zajedničko povjerenstvo za obranu i sigurnost BiH

Predsjedatelj Zajedničkog povjerenstva za 
obranu i sigurnost BiH Jasmin Imamović i 
parlamentarni vojni povjerenik BiH Boško 
Šiljegović sa suradnicima su 8. veljače 
održali sastanak sa zamjenikom voditelja 
Misije OESS-a u BiH, Thomasom Buschom, i 
predstavnicima Odjela za sigurnosnu suradnju 
Misije OESS-a u BiH, koje je predvodio Bojan 
Janković.
Na sastanku je razgovarano o suradnji 
Odjela za sigurnosnu suradnju Misije OESS-a 
u BiH i Zajedničkog povjerenstva i Ureda 
parlamentarnog vojnog povjerenika BiH. 
Izraženo je obostrano zadovoljstvo suradnjom 
u 2023. godini, u sklopu koje su zajedničkim 
naporima realizirane brojne aktivnosti. 
Posebno bitnima ocijenjeni su uspješno 
realizirani terenski posjeti postrojbama i 
zapovjedništvima Oružanih snaga BiH, posjet 
Regionalnom uredu Granične policije BiH 
Sjeverozapad te pregledna konferencija koju je 

Aktivnosti Zajedničkog povjerenstva za obranu i sigurnost BiH

Na 6. sjednici Zajedničkog povjerenstva za administrativne poslove, koja je održana 30. siječnja, usvojen je Pravilnik o izmjenama Pravilnika o 
unutarnjem ustroju i sistematizaciji radnih mjesta u Tajništvu PSBiH. Usvojeni su Izvješće o radu Zajedničkog povjerenstva za administrativne 
poslove za 2023. godinu i Orijentacijski radni plan Zajedničkog povjerenstva za 2024. godinu. Zajedničko povjerenstvo verificiralo je rješenja koja je 
donijelo rukovodstvo ili predsjedatelj Zajedničkog povjerenstva u skladu s važećim aktima i propisima, a odnose se na statusna pitanja zastupnika i 
izaslanika u Parlamentarnoj skupštini BiH.

Zajedničko povjerenstvo za europske integracije održalo ja 21. ožujka 5. sjednicu, za koju je dnevni red dostavljen elektronskim putem na e-mail 
adrese članova Zajedničkog povjerenstva. Usvojeni su Izvješće o radu Zajedničkog povjerenstva za europske integracije PSBiH za 2023. godinu, koje 
je upućeno u daljnju parlamentarnu proceduru, kao i Plan rada Zajedničkog povjerenstva za europske integracije PSBiH za 2024. godinu. 

Zajedničko povjerenstvo za administrativne poslove

Zajedničko povjerenstvo za europske integracije

organiziralo Zajedničko povjerenstvo uz potporu Misije OESS-a u BiH. Kako je rečeno na 
sastanku, u ovu godinu ušlo se s planom novih aktivnosti u sklopu kojeg će, pored događaja 
u vezi s parlamentarnim nadzorom sektora obrane i sigurnosti BiH, biti održana i regionalna 
konferencija povjerenstava/odbora za obranu i sigurnost zemlja jugoistočne Europe, koju će 
podržati Misija OESS-a i RACVIAC iz Zagreba. 
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Članovi Zajedničkog povjerenstva za ekonomske reforme i razvoj 
razgovarali su 29. siječnja u Sarajevu s predstavnicima Agencije za 
promidžbu inozemnih ulaganja u BiH (FIPA).
Tajnica Agencije, Maida Bećirović, predstavila je nadležnosti Agencije 
koje proizlaze iz Zakona o Agenciji za promidžbu inozemnih ulaganja 
u BiH te aktivnosti ove institucije. Iznijela je i informacije koje se odnose 
na organizacijsku strukturu Agencije, broj zaposlenih i na podatke o 
aktivnostima koje provodi putem svojeg sjedišta u Sarajevu i regionalnih 
ureda u Mostaru i Banjoj Luci. Upozorila je i na određene izazove s kojima 
se Agencija suočava, poput potrebe za većim financijskim sredstvima 
koja bi se koristila za prezentiranje ulagačkog potencijala u Bosni i 
Hercegovini na raznim događajima koji se organiziraju u zemlji, regiji, 

ali i šire, na značajnim gospodarskim sajmovima u Europi i svijetu. Na 
sastanku su izneseni i podaci o povećanom priljevu inozemnih ulaganja 
u Bosnu i Hercegovinu u posljednje tri godine, što je, kako je rečeno, 
rezultat i aktivnosti koje provodi Agencija. Istaknuta je naročita suradnja 
s lokalnim zajednicama u kojima se inozemna ulaganja realiziraju i 
da vrlo često Agencija posreduje u rješavanju problema s kojima se 
inozemni investitori susreću prilikom ulaganja u Bosni i Hercegovini. 
Izneseni su i podaci o područjima u kojima su inozemna ulaganja bila 
najveća. Naglašeno je da je to područje financija, zatim baznih metala i 
proizvodnja električne energije – posebno obnovljivi izvori energije.
Odgovarajući na pitanja članova Zajedničkog povjerenstva, tajnica 
Agencije upoznala je nazočne s usporednim prednostima naše zemlje 

koje privlače inozemne ulagače, 
poput poticaja koji se dodjeljuju 
inozemnim ulagačima, carinskih 
olakšica u nekim područjima, niskih 
proizvodnih troškova i slično, ali i s 
kompliciranim pravnim sustavom 
te relativno lošim imidžom koji 
naša zemlja ima u inozemstvu kao 
glavnim nedostacima koji utječu na to 
da potencijalni ulagači ne žele ulagati 
u Bosnu i Hercegovinu. Spomenuto 
je i pitanje ulaganja u poljoprivredu 
i proizvodnju hrane, u vezi s čim je 
istaknuto da je jedan od najvećih 
problema usitnjenost posjeda na 
poljoprivrednom zemljištu. 
Članovi Zajedničkog povjerenstva 
naglasili su da podržavaju aktivnosti 
Agencije i modalitete unaprjeđenja 
rada FIPA-e. 

Aktivnosti Zajedničkog povjerenstva za ekonomske reforme i razvoj

Na 7. sjednici Zajedničkog povjerenstva za ekonomske reforme i razvoj, održanoj 29. siječnja, usvojeno je Izvješće o radu Zajedničkog povjerenstva za 
ekonomske reforme i razvoj za 2023. godinu. Usvojen je, uz određene korekcije, i Orijentacijski radni plan Zajedničkog povjerenstva za 2024. godinu.

Zajedničko povjerenstvo za ekonomske reforme i razvoj

Na 5. sjednici Zajedničkog povjerenstva za ljudska prava, održanoj 31. 
siječnja, usvojeno je GREVIO-vo Izvješće za Bosnu i Hercegovinu o 
zakonodavnim i drugim mjerama poduzetim u cilju provedbe odredaba 
Konvencije Vijeća Europe o sprječavanju i borbi protiv nasilja nad ženama 
i nasilja u obitelji (Istanbulska konvencija) i Preporuke Odbora potpisnica 
Istanbulske konvencije Vijeća Europe, čiji je podnositelj Ministarstvo za 
ljudska prava i izbjeglice BiH.
U vezi s ovim izvješćem, Povjerenstvo je usvojilo i Domu naroda 
preporučilo usvajanje sljedećih zaključaka:
• Parlamentarna skupština BiH sa zabrinutošću je primila k znanju 

GREVIO-vo Izvješće za Bosnu i Hercegovinu o zakonodavnim i 
drugim mjerama poduzetim u cilju provedbe odredaba Konvencije 
Vijeća Europe o sprječavanju i borbi protiv nasilja nad ženama i nasilja 
u obitelji (Istanbulska konvencija) i Preporuke Odbora potpisnica 
Istanbulske konvencije Vijeća Europe.

• Parlamentarna skupština BiH poziva parlamente entiteta, Brčko 
distrikta BiH i kantona da razmotre predmetno Izvješće i, u skladu s 
preporukama, poduzmu tražene zakonodavne mjere.

• Parlamentarna skupština BiH poziva Vijeće ministara BiH, Vladu 
Republike Srpske, Vladu Federacije BiH, Vladu Brčko distrikta BiH 
i kantonalne vlade da, sukladno svojim nadležnostima, pokrenu 
zakonodavne inicijative i poduzmu druge mjere u cilju ispunjenja 
preporuka iz GREVIO-vog Izvješća i Odbora potpisnica Istanbulske 
konvencije Vijeća Europe.

• Parlamentarna skupština BiH zadužuje Vijeće ministara BiH da, 
u suradnji s resornim institucijama na entitetskoj, kantonalnoj i 
razini Brčko distrikta BiH, izradi Plan mjera za provedbu preporuka 
GREVIO-vog odbora i Odbora potpisnica Istanbulske konvencije 
Vijeća Europe te prati provedbu i redovito izvješćuje Parlamentarnu 
skupštinu BiH, s posebnim fokusom na preporuku br. 19 kojom se 
urgira na vlasti Bosne i Hercegovine da poduzmu formalnu reviziju 
Zakona o strancima BiH kako bi ishodili izmjene i dopune kojima će 
se omogućiti migranticama nezavisna dozvola boravka u slučaju 
posebno teških okolnosti, uključujući žrtve svih oblika nasilja 
obuhvaćenih Istanbulskom konvencijom počinjenih i/ili opravdanih 
od bračnog partnera ili partnera; zatim osigurati da migrantice 
žrtve rodno utemeljenog nasilja imaju pravo na nezavisnu dozvolu 
boravka u slučaju protjerivanja nasilnog partnera i osigurati da žene i 
djevojčice koje su izgubile boravišni status time što su žrtve prisilnog 
braka u inozemstvu mogu vratiti boravišni status.

Članovi Zajedničkog povjerenstva za ljudska prava podržali su pro-
računski zahtjev Institucije ombudsmana za ljudska prava Bosne i 
Hercegovine za 2024. godinu, čiji je podnositelj Institucija ombudsmana 
za ljudska prava BiH. Povjerenstvo je usvojilo Izvješće o radu Zajedničkog 
povjerenstva za ljudska prava za 2023. godinu i Plan rada Zajedničkog 
povjerenstva za 2024. godinu. Za četvrti ciklus Univerzalnog periodičnog 
pregleda (UPR), uime Zajedničkog povjerenstva za ljudska prava PSBiH, 
nominirana je zastupnica Rejhana Dervišević.

Zajedničko povjerenstvo za ljudska prava

AKTIVNOSTI POVJERENSTAVA DOGAĐAJI
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Zastupnica u Zastupničkom domu Parlamentarne skupštine BiH Sabina Ćudić 
sudjelovala je na skupu u povodu pokretanja Parlamentarne mreže Jugoistočne 
Europe za slobodu vjeroispovijesti i uvjerenja (IPPFORB SEE), koji je 19. i 20. siječnja 
održan u Sarajevu.
Obraćajući se nazočnima u uvodnome dijelu skupa, zastupnica Ćudić kazala je da 
Parlamentarna mreža Jugoistočne Europe za slobodu vjeroispovijesti i uvjerenja 
predstavlja mrežu parlamentaraca iz cijeloga svijeta posvećenih borbi protiv 
vjerskog progona i unaprjeđenju slobode vjeroispovijesti ili uvjerenja. Istaknula je 
važnost potpisivanja Sarajevske deklaracije, kojom, kako je kazala, parlamentarci 
i predstavnici civilnoga društva iz regije na simboličan način pokazuju posvećenost 
zaštiti i promicanju slobode vjeroispovijesti ili uvjerenja kroz svoj rad i institucije, a s 
ciljem unaprjeđenja zaštite ljudskih prava na nacionalnoj, regionalnoj i globalnoj razini.
Na ovome skupu, na kojem je sudjelovala i direktorica IPPFORB-a Fernanda San Martin 
Carrasco, sudionici su također istraživali i raspravljali o slobodi vjeroispovijesti i uvjerenja 
te razgovarali sa zastupnicima o budućim aktivnostima Parlamentarne mreže. 

Predsjedatelj Doma naroda Parlamentarne skupštine BiH Kemal Ademović primio 
je 26. siječnja u svojem uredu visokog predstavnika međunarodne zajednice u 
Bosni i Hercegovini Christiana Schmidta. Predsjedatelj Ademović i visoki predstavnik 
Schmidt razmijenili su stavove i mišljenja o aktualnoj političkoj situaciji u Bosni i 
Hercegovini. U središtu razgovora bile su nadolazeće aktivnosti obaju domova 
Parlamentarne skupštine BiH u svjetlu daljnjih reformskih koraka kako bi Bosna 
i Hercegovina u ožujku ove godine otvorila pristupne pregovore za punopravno 
članstvo u Europskoj uniji.

Zastupnica Sabina Ćudić sudjelovala na skupu u povodu pokretanja Parlamentarne 
mreže Jugoistočne Europe za slobodu vjeroispovijesti i uvjerenja 

Sastanak predsjedatelja Doma naroda PSBiH Kemala Ademovića s visokim 
predstavnikom međunarodne zajednice u BiH 

Predsjedatelj Doma naroda Parlamentarne skupštine BiH Kemal Ademović, u sklopu radnog posjeta Unsko-sanskom kantonu, održao je 7. veljače 
sastanke s premijerom Vlade USK Nijazom Hušićem i predsjednikom Skupštine USK Zikrijom Durakovićem, kao i s gradonačelnikom Grada Bihaća 
Elvedinom Sedićem. Predsjedatelj Doma naroda PSBiH čestitao je na imenovanju premijeru i predsjedniku Skupštine USK, poželio mnogo sreće i 
usjeha u radu te izrazio svoje zadovoljstvo trenutačno dobrom sinergijom u radu Vlade i Skupštine USK. Za vrijeme susreta bilo je riječi o migrantskoj 

krizi, kao i aktivnostima koje je predsjedatelj Ademović pokrenuo s ciljem jačanja 
istočne granice BiH. Informirajući sugovornike o tim aktivnostima, Ademović je 
naglasio potrebu jačanja istočne granice Bosne i Hercegovine, jačanja kapaciteta 
Granične policije BiH i postizanja sporazuma s Frontexom. Predsjedatelj 
Ademović pokrenuo je i inicijativu za unaprjeđivanje dosadašnje razine podrške 
povratnicima u bh. entitet RS, podcrtavajući prijedorsku regiju. Naglasio je i 
potrebu unaprjeđenja institucionalne suradnje USK i povratnika na području regije 
Prijedora (Prijedor – Kozarac, Novi Grad, Kostajnica, Kozarska Dubica) jačanjem 
gospodarskog i ekonomskog sektora, zdravstvene zaštite, ljudskih prava i drugih 
područja u kojima je potrebno unaprijediti institucionalnu suradnju s povratnicima 
na spomenutom teritoriju.

Predsjedatelj Doma naroda PSBiH Kemal Ademović u radnom posjetu
Unsko-sanskom kantonu

Predsjedatelj Zastupničkog doma Parlamentarne skupštine 
BiH Marinko Čavara posjetio je 9. veljače apostolskog nuncija u 
BiH, nadbiskupa Francisa Assisija Chullikatta. Tijekom susreta 
razgovarano je o odnosima Svete Stolice i Bosne i Hercegovine, 
posebno u svjetlu provedbe Temeljnog ugovora između Svete 
Stolice i BiH. Predsjedatelj Čavara upoznao je apostolskog 
nuncija s aktualnom političkom situacijom u BiH, zahvalivši 
se na podršci Svete Stolice europskom putu BiH, kao i na 
zalaganju za ravnopravnost svih naroda u Bosni i Hercegovini. 
Predsjedatelj Čavara poželio je apostolskom nunciju ugodan 
boravak i uspješno službovanje u našoj zemlji.

Predsjedatelj Zastupničkog doma PSBiH Marinko Čavara boravio u posjetu 
apostolskom nunciju u BiH
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U Parlamentarnoj skupštini BiH održana međunarodna konferencija
pod nazivom: “Članovi parlamenata i vjerski lideri za mir i suživot”
U prisutnosti više od 400 visokih uzvanika, među kojima su bili predsjednici država, članovi parlamenata i vlada, vjerski čelnici, 
članovi diplomatskog zbora te predstavnici akademske zajednice i civilnoga društva iz velikog broja zemalja, u Velikoj dvorani 
Parlamentarne skupštine BiH 12. i 13. veljače održana je međunarodna konferencija pod nazivom “Članovi parlamenata i 
vjerski lideri za mir i suživot”, koju su zajedno organizirali Parlamentarna skupština BiH i Liga muslimanskog svijeta.

Konferenciju je pozdravnim govorom otvorio predsjedatelj Predsjedništva BiH Željko 
Komšić, nakon kojeg se sudionicima i gostima Međunarodne konferencije obratio zamjenik 
predsjedatelja Zastupničkog doma Parlamentarne skupštine BiH Denis Zvizdić. Zahvaljujući 
se sudionicima i gostima na velikom odzivu, Zvizdić je ocijenio da, globalno promatrano, 
ulazimo u izazovno desetljeće koje će donijeti velike geopolitičke, ekonomske, sigurnosne, 
društvene, demografske, okolišne, informacijske i brojne druge promjene kojima će, kako 
je rekao, biti uspostavljene jasne konture novog svjetskog poretka. U vezi s tim, kazao je da 
je ključni cilj preventivno i pravovremeno djelovati kako bi se izbjegli sukobi i sačuvao mir u 
svijetu.
“Da bi se to postiglo, neophodno je da obnovimo međuvjerski i međucivilizacijski dijalog na 
temeljima općeg dobra kao primarne vrijednosti koegzistencije, koristeći principe tolerancije 
i poštovanja drugog i drugačijeg, čime se otvara prostor i stvara mogućnost za međusobnu 
suradnju i ljudsku solidarnost”, rekao je Zvizdić.
Zamjenik predsjedatelja Zastupničkog doma Parlamentarne skupštine BiH naglasio je kako 
Bosna i Hercegovina i Sarajevo nisu slučajno odabrani za organiziranje ove konferencije. 

DOGAĐAJI DOGAĐAJI

U organizaciji Povjerenstva za vanjsku i trgovinsku politiku, carine, promet i veze Doma naroda i Povjerenstva za promet i veze Zastupničkog doma 
PSBiH, u Parlamentarnoj skupštini BiH je 26. veljače održana prezentacija Transportne zajednice, međunarodne organizacije u području prometa i 
mobilnosti koju čine države članice Europske unije i zemlje partneri iz regije Zapadnog Balkana. U prisutnosti zastupnika i izaslanika članova dvaju 
povjerenstava iz oba doma PSBiH, predstavnika Ministarstva komunikacija i prometa BiH, državnih institucija iz područja prometa te Delegacije EU 

u BiH i Njemačke agencije za međunarodnu suradnju (GIZ), prezentaciju 
o Transportnoj zajednici, njezinoj ulozi, nadležnostima i trenutačnim 
aktivnostima u BiH i regiji održao je ravnatelj Tajništva Transportne 
zajednice Matej Zakonjšek.
Prezentacija je održana na osnovi inicijative članova Zelenog kluba iz 
Parlamentarne skupštine BiH, izaslanika u Domu naroda Želimira Neškovića 
i zastupnika u Zastupničkom domu Jasmina Emrića, kao i zaključka dvaju 
stalnih povjerenstava iz oba doma Parlamentarne skupštine BiH o potrebi 
održavanja prezentacije Transportne zajednice u PSBiH.
Zakonjšeka i sve nazočne pozdravio je i zahvalio im se na sudjelovanju 
predsjedatelj Povjerenstva za vanjsku i trgovinsku politiku, carine, 
promet i veze Doma naroda PSBiH Safet Softić, koji je kazao kako 
se BiH i sve zemlje Zapadnog Balkana, imajući u vidu nerazvijenu i 
zastarjelu prometnu infrastrukturu, suočavaju s ozbiljnim izazovima 
na polju prometa i potrebama modernizacije u tom području sukladno 

U Parlamentarnoj skupštini BiH održana prezentacija Transportne zajednice

“Bosna i Hercegovina je poseban prostor gdje se 
prožimaju veliki svjetski civilizacijski i kulturni krugovi, 
mjesto gdje već 500 godina ljudi različitih religija i 
svjetonazora žive zajedno, prostor u kojem je, bez 
obzira na povijesna iskušenja, sačuvana moralna 
supstanca i ideja zajedništva u različitosti”, poručio je 
Zvizdić.
Upućujući izraze posebne zahvalnosti glavnom tajniku 
Lige muslimanskog svijeta i predsjedniku Organizacije 
muslimanskih učenjaka Mohamadu bin Abdulkarimu 
Al-Issi, koji je prihvatio biti suorganizatorom 
konferencije, Zvizdić je izrazio zadovoljstvo time što 
su Bosna i Hercegovina, Sarajevo i Parlamentarna 
skupština BiH odabrani za slanje poruke mira, 
tolerancije i suradnje. 
Poruke mira, tolerancije, suživota i univerzalnih 
zajedničkih vrijednosti u svojim su obraćanjima uputili 
i reis-ul-ulema Islamske zajednice u BiH Husein 
ef. Kavazović, svećenik Vladislav Topalović, koji je 
govorio uime Mitropolije dabrobosanske, vrhbosanski 
nadbiskup i apostolski upravitelj Vojnog ordinarijata 
u Bosni i Hercegovini Tomo Vukšić te predsjednik 
Židovske zajednice u BiH Jakob Finci.
Posebnu dobrodošlicu sudionicima konferencije 
poželjela je i gradonačelnica Sarajeva Benjamina 
Karić, koja je glavnom tajniku Lige muslimanskog 
svijeta dr. Al-Issi uručila najveće priznanje grada, 
orden “Ključ Grada Sarajeva”, za posebno zalaganje i 
doprinos uspostavljanju mira u svijetu.
Upućujući zahvalnost gradonačelnici Sarajeva i 
Parlamentarnoj skupštini BiH kao domaćinu konfe-
rencije, glavni tajnik Lige muslimanskog svijeta i 
predsjednik Organizacije muslimanskih učenjaka 
Mohamad bin Abdulkarim Al-Issa kazao je da je 
Sarajevo poseban primjer i inspiracija cijelome 
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sa zelenom tranzicijom. Naglašavajući značaj prometa za regionalnu 
povezanost i integraciju zemalja regije u EU, Softić je ocijenio da sektor 
prometa u BiH i regiji ima ogroman razvojni potencijal, posebno zbog 
geografskog položaja ovih zemalja između Europe i Istoka, odnosno 
Sredozemlja i srednje i sjeverne Europe. Prema Softićevim riječima, 
naročito je značajan razvojni potencijal u području željezničkog i riječnog 
prometa, zbog čega bi, kako je naglasio, modernizacija željeznica i luka 
dala ogroman doprinos i ekonomskom razvoju, ali i zelenoj tranziciji 
i smanjenju emisija štetnih plinova. Također, završetak autoceste na 
koridoru Vc, autoceste Sarajevo – Beograd – Sarajevo, kao i mreže brzih 
cesta, uz lakši prelazak granica, kazao je Softić, dat će puni doprinos 
uspostavi zajedničkog regionalnog tržišta i bržem integriranju tog tržišta 
u unutarnje tržište EU, kao i boljem iskorištavanju Plana rasta za Zapadni 
Balkan u okviru Europskog ekonomskog i investicijskog plana. Softić je 
ukazao i na činjenicu da BiH očekuju značajne obveze na planu usvajanja 
europskog zakonodavstva i standarda u području prometa.
Nazočne je pozdravio i predsjedatelj Povjerenstva za promet i veze 
Zastupničkog doma PSBiH Jasmin Imamović, koji se posebno osvrnuo 
na značaj Bosne i Hercegovine kao strateški važnog raskrižja putova u 
cijeloj regiji i Europi. U vezi s tim je Imamović naglasio značaj prezentacije 
i uloge Transportne zajednice u fazi u kojoj Bosna i Hercegovina, zajedno 

s drugim zemljama regije, intenzivno radi na ubrzanju europskog puta te 
prilagodbi zakonodavstva europskim zakonima i standardima.
U svojoj prezentaciji, naglašavajući kao ključni cilj Transportne zajednice 
potpunu integraciju tržišta BiH i zemalja Zapadnog Balkana u EU, 
ravnatelj Matej Zakonjšek kazao je da Transportna zajednica djeluje 
na dva plana – pomaže partnerima da usvoje ili prilagode europskim 
zakonima sve zakone iz područja prometa te podržava sve projekte iz 
područja prometa, kako u BiH tako i u regiji.
Naglašavajući značaj Parlamentarne skupštine BiH, Zakonjšek je poručio 
da usvajanje europskih zakona i realizacija projekata iz područja prometa 
trebaju ići paralelno. Posebno se osvrnuo na realizaciju projekata 
modernizacije željezničkog i riječnog prometa, odnosno potrebe 
ispunjavanja zelene agende u području prometa. Također je kazao kako 
je fokus Transportne zajednice i na modernizaciji graničnih prijelaza, 
posebno onih sa zemljama EU, kako bi se smanjilo čekanje na granicama 
i ubrzalo kretanje ljudi, roba i kapitala.
Najavljujući ubrzani rad na jačanju kapaciteta prometnih kompanija 
i izvršne administracije u BiH i zemljama regije, Zakonjšek je završio 
prezentaciju najavom da će početkom lipnja ove godine u Sarajevu biti 
održan summit Transportne zajednice, u čijem će središtu biti razvoj i 
prednosti zelenog prometa.

Na marginama međunarodne konferencije “Članovi parlamenata i vjerski lideri za mir i suživot”, predsjedateljica Izaslanstva Parlamentarne skupštine 
BiH u Interparlamentarnoj skupštini pravoslavlja Snježana Novaković-Bursać i članovi Izaslanstva Ljubica Miljanović i Čedomir Stojanović sastali su se 
12. veljače u Sarajevu s članovima Međunarodnog tajništva ISP-a, koje je predvodio glavni tajnik Maksim Karakopulos.
Izrazivši zadovoljstvo sudjelovanjem na ovoj konferenciji, Karakopulos je istaknuo kako je to bila prilika za slanje poruke da su i pravoslavni narodi 
autohtoni narodi u Bosni i Hercegovini, čije je postojanje vidljivo i značajno u kontekstu budućeg mira i koegzistencije. Glavni tajnik ISP-a pohvalio je 
sudjelovanje Izaslanstva PSBiH na događajima ISP-a, ocijenivši kako je sada zreo trenutak da i PSBiH, uz svesrdnu pomoć ISP-a, u idućem razdoblju 
bude domaćin sastanka Međunarodnog tajništva ISP-a.

Članovi Izaslanstva Parlamentarne skupštine BiH u Interparlamentarnoj skupštini pravoslavlja 
sastali se s članovima Međunarodnog tajništva ISP-a

Predsjedatelj Zastupničkog doma PSBiH Marinko Čavara i zamjenici predsjedatelja 
Nebojša Radmanović i Denis Zvizdić, te izaslanik Džemal Smajić, uime predsjedatelja 
Doma naroda Kemala Ademovića, i predsjedateljica Kluba hrvatskog naroda u Domu 
naroda Marina Pendeš, uime zamjenika predsjedatelja Doma naroda Dragana 
Čovića, održali su 13. veljače sastanak s glavnim tajnikom Lige muslimanskog 
svijeta i predsjednikom Organizacije muslimanskih učenjaka Mohamadom bin 
Abdulkarimom Al-Issom.
Domaćini susreta pozdravili su svako zalaganje za dijalog. Istaknuli su da je Bosna i 
Hercegovina podneblje u kojem o mnogim pitanjima ne postoji suglasnost ključnih 
političkih aktera. Međutim, kako je rečeno, ulažu se napori kako bi se dijalogom 
postigli kompromis i rješenja koja će potaknuti prije svega jačanje stabilnosti, 
ekonomski prosperitet i čvrst europski put Bosne i Hercegovine. Tijekom razgovora 
izražena je čvrsta opredijeljenost da naša zemlja sudjeluje u svim inicijativama koje 
pridonose dijeljenju zajedničkih vrijednosti i ostvarenju zajedničkih ciljeva koji utječu 
na stabilnost i prosperitet svakog čovjeka u suvremenom svijetu.
U tom svjetlu, glavni tajnik Lige muslimanskog svijeta i predsjednik Organizacije muslimanskih učenjaka Al-Issa iznio je zamisao da Sarajevo, kao 
jedinstveno mjesto susreta svjetskih civilizacija, postane trajnim domaćinom svjetskog foruma za dijalog kultura i civilizacija.

Susret s glavnim tajnikom Lige muslimanskog svijeta i predsjednikom
Organizacije muslimanskih učenjaka

svijetu za to kako postići jedinstvo različitosti. Ocjenjujući Parlament BiH 
i konferenciju kao primjer civilizacijskih vrijednosti, dr. Al-Issa kazao je 
da je sretan zbog duha tolerancije i koegzistencije koji vlada u Bosni i 
Hercegovini i o kojem, kako je naglasio, svi u svijetu moraju voditi 
računa. Dr. Al-Issa pozdravio je održavanje konferencije parlamentaraca 
i vjerskih čelnika, ističući da ovaj skup predstavlja polaznu postaju misije 
suživota, mira i tolerancije koja će biti promicana diljem svijeta.
Konferencija je bila podijeljena u tri panela, na kojima je raspravljano o 
temama pod nazivom “Promicanje regionalnog i globalnog mira kroz 
susret parlamentaraca i vjerskih vođa u cilju promocije međuvjerskog 
dijaloga, tolerancije i međusobnog razumijevanja”, “Izgradnja mira i 

suživota u multireligijskim društvima” i “Političke i vjerske vođe kao 
graditelji mostova: kako razviti pravednije i kohezivnije društvo?”.
Međunarodna konferencija “Članovi parlamenata i vjerski lideri za mir i 
suživot” završena je predstavljanjem Sarajevske deklaracije, dokumenta 
kojim se zalaže za otvaranje globalnog međuetničkog i međureligijskog 
dijaloga, osuđuje svaki vid eskalacije nasilja i sukoba te apelira na 
rješavanje svih sukoba putem važećih mehanizama međunarodnog 
prava. Sarajevsku deklaraciju zajednički su predstavili glavni tajnik Lige 
muslimanskog svijeta i predsjednik Organizacije muslimanskih učenjaka 
Mohamad bin Abdulkarim Al-Issa i zamjenik predsjedatelja Zastupničkog 
doma Parlamentarne skupštine BiH Denis Zvizdić.
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U Parlamentarnoj skupštini BiH je 5. ožujka održana tematska sjednica 
pod nazivom “Poljoprivreda Bosne i Hercegovine, stanje i izazovi 
potrebnih reformi”, koju je organiziralo Zajedničko povjerenstvo za 
ekonomske reforme i razvoj PSBiH.
Na tematskoj sjednici, na kojoj su sudjelovali i predstavnici Ministarstva 
vanjske trgovine i ekonomskih odnosa BiH, Ureda za harmonizaciju 
i koordinaciju sustava plaćanja u poljoprivredi, prehrani i ruralnom 
razvoju BiH, Ureda za veterinarstvo BiH, Uprave BiH za zaštitu zdravlja 
bilja, Agencije za sigurnost hrane BiH i Asocijacije poljoprivrednika BiH, 
razmijenjena su mišljenja predstavnika ovih relevantnih institucija na 
državnoj razini o stanju u poljoprivredi. Također su izneseni prijedlozi 
modaliteta i perspektiva razvoja jedne od najvažnijih gospodarskih grana 
u našoj zemlji.
Kako je rečeno na skupu, Bosna i Hercegovina ima velike i neiskorištene 
potencijale za poljoprivrednu proizvodnju koji se prije svega ogledaju u 
povoljnim agroklimatskim uvjetima, velikom broju različitih i autohtonih 
poljoprivrednih kultura i proizvoda, kvaliteti zemljišta, tradiciji te znanju i 
predanom radu domaćih poljoprivrednih proizvođača.
Sudionici skupa naglasili su da, i pored tako velikog poljoprivrednog 
potencijala, naša zemlja ima trgovinski deficit u robnoj razmjeni 

poljoprivrednih proizvoda koji je, kako je rečeno, odraz cjelokupnog stanja 
u zemlji, a ogleda se u nedovoljno razvijenim kapacitetima za preradu 
poljoprivrednih proizvoda, enormnim cijenama repromaterijala, nafte, 
sjemena i mineralnih gnojiva potrebnih za sjetvu, niskoj proizvodnosti 
i slaboj konkurentnosti domaće proizvodnje na inozemnom tržištu, 
problemu uvoza plavog dizela i slabim subvencijama i poticajima te 
političkim neslaganjima i neusklađenosti sa zakonskim propisima i 
poljoprivrednim politikama Europske unije. U tom kontekstu, sudionici 
tematske sjednice govorili su o približavanju Bosne i Hercegovine 
europskim poljoprivrednim politikama i strateškim dokumentima koji 
su uokvireni u Strategiju ruralnog razvoja Bosne i Hercegovine, koja 
još nije usvojena, a koja je izrađena prema standardu novih europskih 
politika i kretanja.
Na sjednici je potencirana i potreba suradnje resornih ministarstava na 
svim razinama vlasti, kao i značaj primjerenog korištenja europskih 
fondova u okviru potpore Europske unije za konkurentnost poljoprivrede 
i ruralni razvoj u Bosni i Hercegovini, s naglaskom na Instrument 
pretpristupne pomoći (IPA) koji uključuje potporu za programe 
Instrumenta pretpristupne pomoći za ruralni razvoj (IPARD). Na kraju 
tematske sjednice usuglašeni su i zaključci.

Proširena tematska sjednica Povjerenstva za ostvarivanje ravnopravnosti spolova Zastupničkog 
doma PSBiH pod nazivom “Društveno-ekonomska pitanja osnaživanja žena za sudjelovanje u 
donošenju odluka u Bosni i Hercegovini” održana je 7. ožujka u Parlamentarnoj skupštini BiH. 
Sjednica je održana u povodu obilježavanja 8. ožujka - Međunarodnog dana žena, a organizirana 
je u suradnji s Agencijom za ravnopravnost spolova Ministarstva za ljudska prava i izbjeglice 
BiH, Veleposlanstvom Kraljevine Švedske u BiH, Uredom rezidentne koordinatorice Ujedinjenih 
naroda (UN) u BiH i Misijom OESS-a u BiH.
U svome uvodnom izlaganju zamjenica predsjedatelja Povjerenstva za ostvarivanje 
ravnopravnosti spolova Mia Karamehić-Abazović kazala je kako je cilj tematskih konferencija, 
koje duži niz godina organizira Povjerenstvo u povodu Međunarodnog dana žena, podizati svijest 
i skretati pozornost javnosti na različite teme iz područja ostvarivanja ravnopravnosti spolova i 
osnaživanja žena.
Karamehić-Abazović podsjetila je na to da su tematske sjednice uglavnom pratile teme 
godišnjih sjednica UN-ovog Odbora za status žena, naglasivši da je jedna tema današnjih panel-
rasprava također izravno vezana uz ovogodišnju globalnu temu UN-ovog Odbora, dok je druga, 
koja se odnosi na osiguravanje sudjelovanja većega broja žena u donošenju odluka, odabrana u 
izbornoj godini u Bosni i Hercegovini.
U osvrtu na temu o ekonomiji brige i ekonomskom osnaživanju žena, Karamehić-Abazović 
upozorila je da žene ne rade jedan nego i mnogo drugih poslova, posebno u obitelji, naglasivši 
da taj rad nije prepoznat niti kvalificiran u našem društvu. Prema riječima Karamehić-Abazović, 
žene nisu njegovateljice i ovo društvo im duguje to da takav rad, koji nije njihova obveza zato što 
su žene, prepoznamo, zakonski priznamo i vrjednujemo.
U vezi s temom osiguravanja većega broja žena u donošenju odluka, Karamehić-Abazović 
iznijela je podatak da je na posljednjim lokalnim izborima svega šest žena u Bosni i Hercegovini 

U Parlamentarnoj skupštini BiH održana tematska sjednica Zajedničkog
povjerenstva za ekonomske reforme i razvoj o poljoprivredi Bosne i Hercegovine

U povodu obilježavanja 8. ožujka - Međunarodnog dana žena, održana proširena 
tematska sjednica Povjerenstva za ostvarivanje ravnopravnosti spolova 
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izabrano na načelnička i gradonačelnička mjesta, 
kazavši da taj trend zabrinjavajuće opada.
U svome izlaganju osvrnula se i na Preporuke 
GREVIO-vog odbora i Odbora zemalja ugovornih 
stranaka Istanbulske konvencije za unaprjeđenje 
provođenja Istanbulske konvencije, koje je 
Povjerenstvo za ostvarivanje ravnopravnosti 
spolova dobilo krajem 2022. godine te ih, u suradnji 
s Agencijom za ravnopravnost spolova BiH, 
dostavilo vladama i skupštinama/parlamentima 
entiteta, kantona i Brčko distrikta BiH.
Istovremeno, kazala je Karamehić-Abazović, 
Povjerenstvo je, s ciljem provođenja tih preporuka, 
uspostave koordinacije i suradnje svih resornih 
institucija i ustanova te izrade i usvajanja Akcijskog 
plana za provedbu preporuka Odbora potpisnica 
Istanbulske konvencije Vijeća Europe, razmatralo 
GREVIO-vo izvješće i predložilo zaključke koji su 
usvojeni u oba doma PSBiH. Zaključujući uvodno 
izlaganje, zamjenica predsjedatelja Povjerenstva 
za ostvarivanje ravnopravnosti spolova zahvalila 
se nazočnima na dolasku i sudjelovanju na 
tematskoj sjednici, iskoristivši priliku da svim 
damama, uime Povjerenstva i u svoje ime, čestita 
Međunarodni dan žena.
Sudionicima proširene tematske sjednice 
prigodnim govorima obratili su se i ministar 
za ljudska prava i izbjeglice BiH Sevlid Hurtić, 
veleposlanica Kraljevine Švedske u BiH Helena 
Lagerlöf, rezidentna koordinatorica UN-a u BiH 
Ingrid Macdonald te voditelj Misije OESS-a u 
BiH veleposlanik Brian Aggeler. Na sjednici je, 
u sklopu dva tematska panela, raspravljano o 
ekonomiji brige i ekonomskom osnaživanju 
žena kao pretpostavkama razvoja te, u kontekstu 
predstojećih lokalnih izbora u našoj zemlji, o tome 
kako osigurati sudjelovanje većeg broja žena u 
donošenju odluka.



21PARLAMENT PSBiH 1/2024 - ПАРЛАМЕНТ ПСБиХ 1/2024DOGAĐAJI EUROPSKA UNIJA

Članovi Zajedničkog kolegija obaju domova Parlamentarne skupštine BiH 
razgovarali s predsjednicom Europske komisije i predsjednicima vlada
Republike Hrvatske i Kraljevine Nizozemske 

Članovi Zajedničkog kolegija obaju domova Parlamentarne skupštine 
BiH održali su 23. siječnja radni sastanak s predsjednicom Europske 
komisije Ursulom von der Leyen, predsjednikom Vlade Republike 
Hrvatske Andrejem Plenkovićem i predsjednikom Vlade Kraljevine 
Nizozemske Markom Rutteom. U razgovoru je zajednički ocijenjeno 
da se posjet europskih dužnosnika odvija u veoma važnom trenutku, s 
obzirom na to da vrijeme do ožujka treba iskoristiti za intenzivniji rad na 
ispunjavanju prioriteta i ključnih uvjeta za otvaranje pristupnih pregovora 
za članstvo u EU.
Ursula von der Leyen istaknula je da Europska komisija očekuje predan 
rad domaćih političkih aktera u cilju otvaranja pristupnih pregovora. 
Kako je istaknula, posljednjih mjeseci svjedoci su pomaka i sposobnosti 

ostvarivanja rezultata, ali za daljnji napredak i usvajanje potrebnih zakona 
koji će doprinijeti demokraciji i vladavini prava nužan je još intenzivniji 
rad i pojačan dijalog političara u Bosni i Hercegovini.
Zajednička ocjena članova rukovodstava domova Parlamentarne 
skupštine BiH je kako bi svako oklijevanje u radu tijekom idućih tjedana 
bilo propuštanje povijesne šanse da se na osnovi konkretnih rezultata 
otvori proces pregovora i politički ambijent u BiH učini znatno stabilnijim 
i učinkovitijim. 
Članovi kolegija domova Parlamentarne skupštine BiH iskoristili su 
priliku da se predstavnicima Europske unije još jednom zahvale za 
konkretan angažman i snažno ohrabrivanje europskog puta Bosne i 
Hercegovine.

Sudjelovanje na Međuparlamentarnoj konferenciji o europskim integracijama 
Gruzija – Zapadni Balkan
Predsjedatelj Zajedničkog povjerenstva za europske integracije Zdenko 
Ćosić i članovi Zajedničkog povjerenstva Radovan Kovačević i Branislav 
Borenović sudjelovali su na Međuparlamentarnoj konferenciji o europ-
skim integracijama Gruzija – Zapadni Balkan, koja je održana od 4. do 6. 
veljače u Tbilisiju, u organizaciji Parlamenta Gruzije.
Prva ovakva konferencija koju Gruzija organizira kao zemlja koja je 14. 
prosinca prošle godine dobila status kandidatkinje za članstvo u EU bila je 
potvrda da ta zemlja u procesu europskih integracija želi blisko surađivati 
ne samo s institucijama i državama članicama EU, već i sa zemljama 
Zapadnog Balkana. Međuparlamentarna konferencija u Tbilisiju okupila 
je političare iz Gruzije i država članica EU, kao i parlamentarce iz zemalja 
kandidatkinja za članstvo iz regije Zapadnog Balkana - Albanije, Bosne 
i Hercegovine, Crne Gore, Republike Sjeverne Makedonije i Republike 
Srbije. 
Sudionici Međuparlamentarne konferencije u Tbilisiju na dva su panela 
raspravljali o koracima k pridruživanju EU i ulozi nacionalnih parlamenata 
u procesu pregovora, kao i o politici proširenja EU i programu reformi. 
Predsjedatelj Zajedničkog povjerenstva za europske integracije 
Parlamentarne skupštine BiH Zdenko Ćosić i članovi Zajedničkog 
povjerenstva Radovan Kovačević i Branislav Borenović susreli su 
se 6. veljače u Tbilisiju s ministrom vanjskih poslova Gruzije Iliom 
Darchiashvilijem i zamjenikom ministra gospodarstva i održivog razvoja 
Gruzije Genadijem Arveladzeom. Na sastancima, koji su održani po 
okončanju radnog dijela Međuparlamentarne konferencije Gruzija – 
Zapadni Balkan o europskim integracijama, naglašena je potreba za 
zajedničkim nastupom zemalja obuhvaćenih pristupnim procesom. 

Razgovarano je i o mogućnostima intenziviranja institucionalne suradnje, 
a Međuparlamentarna konferencija zemalja Zapadnog Balkana i Gruzije 
ocijenjena je dobrim iskorakom k uspostavi takve suradnje i praksom 
koju trebaju nastaviti i institucije izvršne vlasti. Sastancima s ministrima 
u Vladi Gruzije bili su nazočni i članovi izaslanstava parlamenata Crne 
Gore i Albanije.
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Predsjedatelj Doma naroda PSBiH Kemal Ademović sudjelovao u Bruxellesu na 
Međuparlamentarnoj konferenciji o stabilnosti, ekonomskoj koordinaciji i upravljanju

Susret s dopredsjednicom Europskog parlamenta Ditom Charanzovom

Radni sastanak s voditeljem Delegacije i posebnim predstavnikom EU u BiH

Predsjedatelj Doma naroda Parlamentarne skupštine BiH Kemal Ademović 
sudjelovao je u radu Međuparlamentarne konferencije o stabilnosti, 
ekonomskoj koordinaciji i upravljanju, koja je održana 12. i 13. veljače u 
Bruxellesu, u organizaciji Europskog parlamenta i Parlamenta Belgije.
Međuparlamentarna konferencija, organizirana u sklopu Europskog 
parlamentarnog tjedna, bila je prilika za razmjenu mišljenja vodećih 
europskih i parlamentaraca iz zemalja koje imaju kandidacijski status o 
pitanjima ekonomske politike, zapošljavanja i proračunske politike.
Istovremeno su sudionici konferencije bili u prilici saslušati izlaganja 
vodećih europskih stručnjaka o izazovima s kojima se države članice 
Europske unije i zemlje u procesu europskih integracija suočavaju kad je 
riječ o ekonomiji, ulaganjima, otvaranju novih radnih mjesta i budžetiranju. 
Međuparlamentarna konferencija u Bruxellesu organizirana je u okviru 
belgijskog predsjedanja Vijećem EU.

Predsjedatelj Doma naroda Parlamentarne skupštine BiH Kemal Ademović susreo se 13. veljače na marginama Međuparlamentarne konferencije o 
stabilnosti, ekonomskoj koordinaciji i upravljanju u Europskoj uniji s dopredsjednicom Europskog parlamenta Ditom Charanzovom.
U razgovoru je predsjedatelj Ademović informirao dopredsjednicu Europskog parlamenta o trenutačnom statusu ispunjavanja preostalih preduvjeta 
Bosne i Hercegovine za otvaranje pregovora o članstvu BiH u Europskoj uniji, zatraživši da institucije EU donesu odgovornu političku odluku o 
otvaranju pristupnih pregovora s Bosnom i Hercegovinom. Zahvalio se dopredsjednici Charanzovoj na svesrdnoj podršci i obećao da će naša zemlja 
učiniti sve što je moguće na usvajanju preostalih zakonskih i drugih rješenja kako bi u ožujku dobila pozitivnu odluku Europskog vijeća.
Dopredsjednica Europskog parlamenta izrazila je punu podršku proširenju Europske unije na cijeli Zapadni Balkan i iskazala želju za donošenjem 
pozitivne ocjene o napretku Bosne i Hercegovine u ispunjavanju preostalih uvjeta.

Predsjedatelj Doma naroda Parlamentarne skupštine BIH Kemal 
Ademović, zamjenik predsjedatelja Doma naroda Nikola Špirić i, uime 
zamjenika predsjedatelja Doma naroda Dragana Čovića, predsjedateljica 
Kluba hrvatskog naroda u Domu naroda Marina Pendeš održali su 6. 
veljače radni sastanak s voditeljem Delegacije i posebnim predstavnikom 
Europske unije u BiH veleposlanikom Johannom Sattlerom. Na sastanku 
je razgovarano o potrebi hitnog djelovanja i usvajanja jednog broja 
reformskih zakona koji su u proceduri, kako bi Bosna i Hercegovina 
u ožujku ove godine dobila pozitivnu odluku europskih institucija o 
otvaranju pregovora za punopravno članstvo u EU.
Veleposlanik Sattler naglasio je važnost uloge oba doma PSBiH te kazao 
kako je ključno iskoristiti priliku za Bosnu i Hercegovinu i njezine građane. 
Posebno je razgovarano o potrebi usvajanja do sredine veljače Prijedloga 
zakona o sprječavanju pranja novca i financiranja terorističkih aktivnosti, 
kako Bosna i Hercegovina ne bi završila na “sivoj listi” Moneyvala, što bi 
proizvelo znatne štete u gospodarstvu i financijskom sektoru. Istodobno 
je kazano da je realno izvedivo do kraja veljače u PSBiH usvojiti još 
nekoliko reformskih zakona, posebno prijedloge zakona o sukobu 
interesa, o sudovima BiH, o graničnoj kontroli i o zaštiti osobnih podataka. 
Naglasio je da će dužnosnici EU biti na raspolaganju za rješavanje svih 
spornih pitanja u vezi s ovim prijedlozima zakona.
Članovi rukovodstva Doma naroda PSBiH zahvalili su se veleposlaniku 
Sattleru na naporima koje ulaže kako bi BiH ispunila uvjete za donošenje 
odluke o otvaranju pregovora s EU-om, te su izrazili opredijeljenost da 
rade na realiziranju europske agende. 

Istoga dana članovi Kolegija Zastupničkog doma Parlamentarne 
skupštine BiH, predsjedatelj Doma Marinko Čavara i zamjenici 
predsjedatelja Nebojša Radmanović i Denis Zvizdić, razgovarali su s 
voditeljem Delegacije i posebnim predstavnikom Europske unije u 
BiH Johannom Sattlerom. Razgovarano je o obvezama koje u veljači 
stoje pred tijelima vlasti naše zemlje i Parlamentarnom skupštinom 
BiH kako bi bili ispunjeni ključni europski prioriteti nužni za otvaranje 
pristupnih pregovora s Europskom unijom u ožujku. Prije svih drugih, 
apostrofirani su Zakon o sprječavanju pranja novca i financiranja 
terorističkih organizacija, zatim Zakon o državnoj službi, Zakon o zaštiti 
osobnih podataka, Zakon o graničnoj kontroli i Zakon o sukobu interesa, 
dok je zajednički ocijenjeno da hitno treba raditi i na rješavanju drugih 
prioritetnih reformskih zakona oko kojih je u ovom kratkom roku 
teško postići suglasnost ključnih političkih aktera u BiH. Istovremeno je 
izraženo očekivanje da će u veljači biti postignuti i dogovori o proračunu 
institucija BiH i međunarodnih obveza za ovu godinu, kao i o sporazumu 
naše zemlje s Frontexom.
Članovi Kolegija Zastupničkog doma PSBiH istaknuli su kako nije upitna 
volja zastupnika u Zastupničkom domu da se na prioritetnim zakonskim 
rješenjima ubrzano i predano radi i iskoristi izuzetna prilika za veliki 
korak k članstvu u EU. Pritom, kako je rečeno, nije isključena mogućnost 
zakazivanja i hitnih sjednica Zastupničkog doma u veljači ako se za tim 
ukaže potreba, a sve u cilju ostvarivanja vjerodostojnog napretka na 
europskom putu do ožujka i ispunjavanja uvjeta za otvaranje pristupnih 
pregovora naše zemlje s EU-om.
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Održana 4. sjednica Parlamentarnog odbora za stabilizaciju i pridruživanje 
između Parlamentarne skupštine BiH i Europskog parlamenta 
Razmjenom stavova i mišljenja o stanju odnosa između Europske 
unije i Bosne i Hercegovine je 13. ožujka u Europskom parlamentu u 
Strasbourgu održana 4. sjednica Parlamentarnog odbora za stabilizaciju 
i pridruživanje između Parlamentarne skupštine Bosne i Hercegovine i 
Europskog parlamenta (POSP), u čijem radu sudjeluju predsjedateljica 
Delegacije Parlamentarne skupštine BiH u POSP-u Snježana Novaković-
Bursać, zamjenica predsjedateljice Mia Karamehić-Abazović te članovi 
Dženan Đonlagić, Radovan Kovačević, Saša Magazinović, Denijal 
Tulumović i Milan Petković.
Sjednica POSP-a započela je uvodnim izlaganjima veleposlanika BiH u 
EU Obrada Kesića, vršiteljice dužnosti voditelja jedinice za BiH i Kosovo 
u Europskoj komisiji Barbare Jésus-Gimeno i voditeljice Odjela za 
Jugoistočnu Europu/Zapadni Balkan u Europskoj službi za vanjske 
poslove (EEAS) Else Fenet. U ovim izlaganjima, kao i u obraćanjima 
zastupnika Parlamentarne skupštine BiH i Europskog parlamenta, 
pozdravljen je veliki napredak koji je Bosna i Hercegovina ostvarila na 
europskom putu u posljednjih godinu dana, kao i činjenica da je Europska 
komisija prepoznala napore Bosne i Hercegovine i poduzete reformske 
korake, te proporučila Vijeću EU donošenje odluke o otvaranju pristupnih 
pregovora o članstvu BiH u EU.
U iskrenim i sadržajnim raspravama, u kojima su sudjelovali svi nazočni 
članovi POSP-a iz BiH, kao i većina članova POSP-a iz Europskog 
parlamenta, upozoreno je na činjenicu da proces europskih integracija 
treba biti vlasništvo građana i institucija BiH na svim razinama. Ocijenjeno 
je da je pozitivna preporuka Europske komisije sukladna s ostvarenim 
napretkom koji je, kako je rečeno, rezultat teških kompromisa i 
konsenzusa svih političkih snaga u BiH glede pune podrške procesu 
europskih integracija BiH. Zajednički je izraženo uvjerenje da će pozitivna 
odluka Vijeća EU predstavljati važnu poruku i poticaj i za BiH i za sve 
druge zemlje Zapadnog Balkana da preuzmu odgovornost za nastavak 
europskog puta i provođenje reformi u skladu s europskim standardima.
Dužnosnici EU također su kazali kako se od BiH očekuje dodatni 
napredak, a od EU poduzimanje sljedećih faza – usvajanje pregovaračkog 
okvira i izrada analitičkog pregleda zakonodavstva u BiH. Istovremeno su 
najavili i značajnu ekonomsku i financijsku potporu BiH, kako u okviru 
instrumenta IPA III pretpristupne pomoći, tako i u okviru najavljenog 
Plana rasta za sve zemlje Zapadnog Balkana u procesu proširenja.
Drugoga dana sjednice POSP-a razgovarano je o ispunjavanju 14 ključnih 
prioriteta iz Mišljenja Europske komisije o zahtjevu BiH za članstvo u 
EU i osam koraka navedenih u preporuci Europske komisije za status 
kandidatkinje iz listopada 2022., uzimajući u obzir sastanak Vijeća EU 21. 
i 22. ožujka 2024.
Na zasjedanju, kojim su zajednički predsjedale dopredsjednica Delegacije 

Europskog parlamenta za BiH i Kosovo Željana Zovko i predsjedateljica 
Delegacije Parlamentarne skupštine BiH u POSP-u Snježana Novaković-
Bursać, vođena je sveobuhvatna rasprava o provedenim reformama i 
napretku koji je BiH postigla u proteklih godinu dana na europskom putu.
Uz čestitke BiH na postignutim uspjesima i pozitivnom izvješću Europske 
komisije u kojem se Vijeću EU preporučuje donošenje odluke o otvaranju 
pristupnih pregovora o članstvu BiH u EU, bilo je riječi o potrebi nastavka 
reformi i u vremenu do donošenja odluke Vijeća EU te je izražena nada da 
će ta odluka biti pozitivna i da će se BiH nastaviti kretati k članstvu u EU.
U raspravi je ukazano i na nedovoljnu kapacitiranost institucija BiH, 
posebno na nižim razinama vlasti, za nadolazeći proces pregovaranja, za 
koji je rečeno da podrazumijeva potpuno usklađivanje zakonodavstva BiH 
s europskim zakonodavstvom i standardima. U vezi s tim je rečeno da 
Europska komisija predano radi na pružanju snažne stručne i financijske 
pomoći BiH, kao i da je spremna poslati u BiH stručnjake iz zemalja EU 
kako bi s domaćim ekspertima radili na pripremi procesa usklađivanja 
zakonodavstva BiH i EU.
U zajedničkoj izjavi supredsjedatelja POSP-a istaknuto je da je u BiH 
potrebno obaviti još mnogo posla na ispunjavanju ključnih prioriteta i 
koraka, posebno u područjima kao što su demokracija, vladavina prava 
i zaštita ljudskih prava svih građana. Uz činjenicu da će pristupanje EU 
ostati proces utemeljen na zaslugama i čvrsto ukorijenjen u kriterijima 
iz Kopenhagena, u zajedničkoj izjavi izražava se spremnost Europskog 
parlamenta da podrži BiH i njezine građane na putu k članstvu u EU, uz 
puno poštivanje mehanizma koordinacije za proces europskih integracija. 
Također razgovarano je i o pitanju sigurnosti te dezinformacijama koje se 
u vezi s tim pitanjem plasiraju. Glede toga, i članovi POSP-a i dužnosnici 
Europske komisije ocijenili su sigurnosnu situaciju u BiH stabilnom 
i apelirali da se u donošenju stavova o ovome pitanju koriste samo 
informacije iz službenih i relevantnih izvora.

Bosna i Hercegovina dobila je zeleno svjetlo za otvaranje pregovora s EU
Čelnici država članica Europske unije dali su na summitu Europskog vijeća 21. ožujka u Bruxellesu “zeleno svjetlo” Bosni i Hercegovini za otvaranje 
pregovora o pristupanju Europskoj uniji. Ovu su odluku donijeli na temelju preporuke Europske komisije. Europska komisija objavila je izvješće u 
kojem je zaključila da Bosna i Hercegovina u dovoljnoj mjeri ispunjava uvjete za početak puta k članstvu u Europskoj uniji.
Europsko vijeće pozvalo je Europsku komisiju da pripremi pregovarački okvir za Bosnu i Hercegovinu koji bi bio usvojen kada se poduzmu svi 
relevantni koraci navedeni u preporuci Komisije od 12. listopada 2022.
Bosna i Hercegovina podnijela je zahtjev za članstvo u EU u veljači 2016., a status zemlje kandidatkinje dodijeljen joj je u prosincu 2022. godine.

Sudjelovanje na 71. plenarnom zasjedanju COSAC-a
Predsjedatelj Zajedničkog povjerenstva za europske integracije 
Parlamentarne skupštine BiH Zdenko Ćosić, zamjenik predsjedatelja 
Zajedničkog povjerenstva Dženan Đonlagić i član Zajedničkog 
povjerenstva Radovan Kovačević sudjelovali su na 71. plenarnom 
zasjedanju Konferencije parlamentarnih odbora za poslove EU (COSAC), 
koje je 25. ožujka otvoreno u Europskom parlamentu u Bruxellesu.
Na dvodnevnom plenarnom zasjedanju COSAC-a, tijela koje okuplja 
zastupnike u odborima za europske poslove parlamenata država članica 
EU, parlamenata zemalja kandidatkinja za članstvo u EU te zastupnike 

u Europskom parlamentu, razmijenjena su mišljenja o temama koje 
su u fokusu belgijskog predsjedanja Vijećem EU. Prvog dana sudionici 
zasjedanja raspravljali su o Strateškoj agendi EU za razdoblje 2024. – 
2029. godine te o Strateškom planu Vijeća EU za isto razdoblje, u kojemu 
su za prioritete istaknuti zaštita sloboda, izgradnja snažne ekonomske 
baze i klimatski neutralne, pravedne i društveno odgovorne Europe. Drugi 
dan zasjedanja bio je posvećen demokraciji i vladavini prava u Europi, 
kao i o otvorenoj strateškoj autonomiji EU, čiji je cilj jamčiti sposobnost 
EU da djeluje samostalno u područjima od strateške važnosti.
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Чланови Делегације Парламентарне скупштине БиХ у 
Парламентарној скупштини Савјета Европе учествовали су на првом 
дијелу редовног пленарног засједања ПССЕ, које је одржано од 22. 
до 26. јануара у Стразбуру.
Чланица Делегације Сњежана Новаковић Бурсаћ изабрана је за 
потпредсједницу ПССЕ за ову годину. Као потпредсједница ПССЕ, 
Новаковић Бурсаћ предсједавала је расправом о теми: “Наводи о 
систематском мучењу и нељудском или понижавајућем третману 
или кажњавању у притворским јединицама у Европи”.
За потпредсједника Групе социјалиста, демократа и зелених (SOC) 
у ПССЕ изабран је предсједавајући Делегације ПСБиХ Саша 
Магазиновић. Иначе, Магазиновићу је ово други пут да буде изабран 
на ову значајну функцију. За потпредсједницу политичке групе 
Савез либерала и демократа за Европу (АЛДЕ) изабрана је чланица 
Делегације - Сабина Ћудић. На приједлог Комитета за културу, науку, 
образовање и медије ПССЕ, чланица Делегације ПСБиХ и чланица 
Комитета Миа Карамехић Абазовић изабрана је за представницу 
Парламентарне скупштине Савјета Европе у Европској комисији 
за борбу против расизма и нетолеранције (ECRI). Ова именовања 
чланова Делегације ПСБиХ у ПССЕ представљају искорак у раду 
Делегације и отварају могућности да се глас наше државе у овој 
важној институцији чује гласније.
Посланик из Републике Грчке Теодорос Русопулос изабран је за 
новог предсједника ПССЕ. На тој функцији наслиједио је Тинy Кокса 
из Холандије. Посланик Русопулос је 35. предсједник ПССЕ од 1949. 
године и први је грчки држављанин на тој функцији.
У уводном говору новоизабрани предсједник ПССЕ нагласио је да 

ће му приоритет током предсједавања бити Украјина и настојање 
да се казне сви злочини почињени на територији те државе. 
Новоизабрани предсједник ПССЕ најавио је и то да ће посебну 
пажњу посветити теми вјештачке интелигенције, заштити животне 
средине и отклањању друштвених, професионалних, економских и 
других облика неједнакости.
Чланови ПССЕ током засједања бирали су и новог комесара за 
људска права. Већином гласова у другом кругу гласања, на шесто-
годишњи мандат је изабран кандидат Републике Ирске Мајкл 
О’Флахерти. Он ће на тој позицији замијенити Дуњу Мијатовић из 
Босне и Херцеговине, којој је истекао шестогодишњи мандат на овој 
престижној функцији. 
Чланови ПССЕ су на овом засједању бирали и судије у Европском 
суду за људска права из три државе. Изабрани су Гедиминас Сагатyса 
- судија из Литваније, Стефани Писани - судија из Луксембурга и 
Диана Петрова Ковачева - судија из Бугарске. У наредном периоду 
се очекује да Предсједништво Босне и Херцеговине упути Савјету 
Европе кандидате за судију Европског суда за људска права 
из Босне и Херцеговине како би ПССЕ могла изабрати новог 
босанскохерцеговачког судију у Европском суду за људска права.
Током првог дијела пленарног засједања ПССЕ расправљало се, 
између осталог, о ситуацији на Блиском истоку, миграцијама и 
азилу у изборним кампањама и посљедицама по права миграната, 
глобализацији у вријеме кризе и рата и улози ОЕЦД-а у свјетлу руске 
агресије на Украјину, ситуацији у којој се налазе дјеца Украјине, 
демократској будућности Бјелорусије, те гарантовању медијских 
слобода и безбједности новинара.   

Предсједавајући Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ Маринко Чавара, замјеник предсједавајућег Представничког дома 
и предсједавајући Делегације ПСБиХ у Интерпарламентарној унији Денис Звиздић и замјеник предсједавајућег Делегације ПСБиХ у ИПУ-у 
Мирослав Вујичић присуствовали су дводневном састанку Интерпарламентарне уније о теми: “Постизање циљева одрживог развоја јачањем 
духа заједништва на националном, регионалном и глобалном нивоу”, који је одржан 18. и 19. јануара у Паризу.
Састанак су заједнички организовали ИПУ и Парламент Републике Француске. 
Овакви сусрети се организују у сврху унапређења постизања циљева одрживог 
развоја. Током састанка учесници су разговарали о принципима одрживости на 
примјеру припреме и организације олимпијских и параолимпијских игара које 
ће бити одржане у Паризу ове године. Парламентарци из Групе 12+ коју чини 47 
земаља свијета расправљали су и о иновативним приступима постизања циљева 
одрживог развоја, ослањајући се на олимпијски дух и вриједности као што су 
тимски рад, устрајност и поштовање. 
Током боравка у Паризу предсједавајући Представничког дома Парламентарне 
скупштине БиХ Маринко Чавара и посланик у Представничком дому ПСБиХ 
Мирослав Вујичић посјетили су 18. јануара Амбасаду Босне и Херцеговине у 
Републици Француској.

Делегација ПСБиХ у ПССЕ учествовала на првом дијелу редовног пленарног 
засједања ПССЕ у Стразбуру 

Учешће на дводневном састанку Интерпарламентарне уније у Паризу 

Руководство Парламентарне скупштине БиХ разговарало са делегацијом 
Сјеверноатлантског савјета (NAC)

МЕЂУНАРОДНЕ АКТИВНОСТИ МЕЂУНАРОДНЕ АКТИВНОСТИ

Предсједавајући Дома народа Парламентарне скупштине БиХ 
Кемал Адемовић, замјеник предсједавајућег Представничког дома 
Денис Звиздић, предсједавајућа Клуба хрватског народа у Дому 
народа Марина Пендеш у име замјеника предсједавајућег Дома 
народа Драгана Човића, предсједавајући Клуба српског народа 
у Дому народа Средоје Новић у име замјеника предсједавајућег 
Дома народа Николе Шпирића и предсједавајућа Клуба посланика 
СНСД-а у Представничком дому Сања Вулић у име замјеника 
предсједавајућег Представничког дома Небојше Радмановића 
учествовали су 1. фебруара у радном састанку са члановима 
Сјеверноатлантског савјета (NAC), које је предводио замјеник 

генералног секретара НАТО-а Мирчеа Геоана.
У дијалогу између високих званичника НАТО-а и представника 
Парламентарне скупштине БиХ, у којем је у име Комисије за 
спољне послове Представничког дома учествовала и посланица 
Сабина Ћудић, оцијењено је да се посјета амбасадора, чланова 
Сјеверноатлантског савјета дешава у врло битном тренутку за Босну 
и Херцеговину и представља континуитет дијалога и подршке 
овог савеза стабилности, интегритету и суверенитету наше земље. 
Различито виђење могућег прикључења Босне и Херцеговине 
НАТО-у, речено је данас, не умањује потребу и значај активне сарадње 
са овим савезом и треба је свакако остваривати и у будућности.
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Предсједавајући Представничког дома Парламентарне скупштине 
БиХ Маринко Чавара, предсједавајући Дома народа ПСБиХ Кемал 
Адемовић, предсједавајућа Клуба хрватског народа у Дому народа 
Марина Пендеш у име замјеника предсједавајућег Дома народа 
Драгана Човића, предсједавајући Клуба српског народа у Дому 
народа Средоје Новић у име замјеника предсједавајућег Дома 
народа Николе Шпирића и предсједавајући Клуба посланика 
НиП-а у Представничком дому Нихад Омеровић у име замјеника 
предсједавајућег Представничког дома Дениса Звиздића састали 
су се 1. фебруара са потпредсједником Парламентарне скупштине 
ОЕБС-а и специјалним представником ПСОЕБС-а за Југоисточну 
Европу Кириакосом Хаџијанијем, који је боравио у службеној посјети 
нашој земљи.
Током сусрета којем је присуствовао и шеф Мисије ОЕБС-а у БиХ 
амбасадор Брајан Агелер размијењене су информације о актуелној 
политичкој ситуацији у БиХ, посебно у погледу процеса европских 
интеграција БиХ и испуњавања услова за отварање приступних 
преговора за пуноправно чланство БиХ у Европској унији. Истичући 
дa је циљ ове посјете подстицање и јачање дијалога између 
парламентараца у БиХ и у цијелом региону, потпредсједник 
ПСОЕБС-а Хаџијани казао је да вјерује да се политичким дијалогом 
свугдје у свијету, па и у Босни и Херцеговини, могу ријешити све 
несугласице и отворена питања. Високи гост интересовао се за 
питање доношења измјена Изборног закона БиХ уочи предстојећих 
локалних избора, као и за питање подршке грађана и водећих 
политичара европском путу БиХ.
Чланови колегијума оба дома ПСБиХ, као и представници замјеника 
предсједавајућих Представничког и Дома народа захвалили су се 
високим званичницима ОЕБС-а на дугогодишњој подршци ове 
међународне организације унапређењу демократских процеса у 
БиХ, реформи правосудних институција, образовања, те изборног 

законодавства с циљем одржавања слободних и демократских 
избора у нашој земљи. Казали су да Мисију ОЕБС-а у БиХ дожив-
љавају као партнера у јачању демократије, те позвали представнике 
ове међународне мултилатералне организације да настави да пружа 
подршку и помоћ нашој земљи и њеним институцијама.
Истог дана чланови Делегације Парламентарне скупштине БиХ 
у Парламентарној скупштини ОЕБС-а Албин Муслић и Радован 
Ковачевић разговарали су са потпредсједником ПСОЕБС-а и 
специјалним представником ПСОЕБС-а за Југоисточну Европу 
Кириакосом Хаџијанијем.
Високи гост поздравио је активну и конструктивну улогу коју чланови 
Делегације ПСБиХ имају у раду ПСОЕБС-а. Изражено је задовољство 
учешћем посланика и делегата ПСБиХ у посматрачким мисијама 
избора, како у региону тако и другим земљама.
Понудивши додатну подршку и помоћ Босни и Херцеговини у 
процесу доношења реформских закона и испуњавању услова за 
отварање приступних преговора БиХ, високи званичници ПСОЕБС-а 
позвали су чланове ПСБиХ да искористе значајне ресурсе које има 
ПСОЕБС.

Размијењене су информације и о актуелној политичкој ситуацији 
и отвореном дијалогу о крупним питањима између представника 
власти у институцијама БиХ. Чланови Делегације ПСБиХ у ПСОЕБС-у 
нагласили су да рјешења треба да буду производ домаћих 
политичких снага, које, како је оцијењено, имају консензус о процесу 
европских интеграција БиХ. Потпредсједник ПСОЕБС-а рекао је 
да та мултилатерална организација жели да пошаље посматраче 
локалних избора у БиХ у октобру ове године.
Састанку је присуствовао и шеф Мисије ОЕБС-а у БиХ амбасадор 
Брајан Агелер, чију су улогу и ангажман учесници састанка оцијенили 
високом оцјеном.

Потпредсједник ПСОЕБС-а и специјални представник ПСОЕБС-а за 
Југоисточну Европу у радној посјети Парламентарној скупштини БиХ

Чланови Сјеверноатлантског савјета упознати су 
с активностима Парламентарне скупштине БиХ и 
Савјета министара БиХ како би се до марта постигао 
кредибилан напредак нужан за отворање приступних 
преговора БиХ са ЕУ. У више наврата се могло чути да у 
тим напорима Босна и Херцеговина има пуну подршку 
НАТО-а, а гости су посебно указали на потребу да се 
оствари пуни дијалог и договор политичких актера у 
Босни и Херцеговини међу којима влада пуни консензус 
када је посриједи европска будућност наше земље.
У име Савјета, замјеник генералног секретара НАТО-а 
Мирчеа Геоана позвао је власти Босне и Херцеговине 
да искористе шансу и велику подршку коју уживају 
на европском путу, усвоје потребне законе и начине 
крупан корак ка чланству у Европској унији.
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Чланови Заједничког колегијума оба дома Парламентарне скупштине БиХ 
разговарали са предсједницом Републике Словеније

Чланови Делегације ПСБиХ у ПС Уније за Медитеран учествовали на 17. 
пленарном засједању ПСУзМ-а

Предсједавајући Дома народа Парламентарне скупштине БиХ Кемал Адемовић, предсједавајући Представничког дома ПСБиХ Маринко 
Чавара, замјеник предсједавајућег Представничког дома Небојша Радмановић, предсједавајућа Клуба хрватског народа у Дому 
народа Марина Пендеш у име замјеника предсједавајућег Дома народа Драгана Човића, предсједавајући Клуба српског народа у 
Дому народа Средоје Новић у име замјеника предсједавајућег Дома народа Николе Шпирића и предсједавајући Клуба посланика 

НиП-а у Представничком дому Нихад Омеровић у име замјеника 
предсједавајућег Представничког дома Дениса Звиздића разговарали 
су 9. фебруара са предсједницом Републике Словеније Наташом Пирц 
Мусар, која је боравила у вишедневној радној посјети нашој земљи.
Током разговора изражена је захвалност Републици Словенији 
на истрајној подршци путу Босне и Херцеговине ка европским 
интеграцијама те нада да ће она бити настављена и у наредном 
периоду, када се након усвајања реформских закона очекује отварање 
приступних преговора БиХ са Европском унијом.
Предсједница Словеније истакла је да је Босни и Херцеговини мјесто 
у ЕУ те да се нада да ће 21. март, када Савјет Европске уније доноси 
одлуку о отварању преговора, бити дан у којем ћемо, како је рекла, 
заједно славити. Она је подсјетила да треба уложити максималне 
напоре како би био искоришћен изузетно повољан тренутак за улазак 
у процес преговора јер предстојећи избори за органе Европске уније 
и период послије њих могли би знатно успорити приступне процесе. 
Економска сарадња двије пријатељске земље и њен обим данас су 
оцијењени високом оцјеном. Међутим, наглашено је да постоје и 
простор и заједнички интерес да се она још више прошири. 

Предсједавајући Делегације Парламентарне скупштине БиХ у 
Парламентарној скупштини Уније за Медитеран (ПСУзМ) Милан 
Петковић и замјеница предсједавајућег Делегације Рејхана 
Дервишевић учествовали су на 17. пленарном засједању ПСУзМ-а, 
које је одржано 15. и 16. фебруара у Рабату, Краљевина Мароко.
На засједању, на којем су учествовали посланици из више од 40 
држава чланица ове мултилатералне парламентарне организације 
која окупља земље Европске уније, Блиског истока и сјеверне 
Африке, те Кнежевину Монако и три балканске и медитеранске 
земље – Босну и Херцеговину, Албанију и Црну Гору, разговарало се 
о улози ПСУзМ-а у евро-медитеранској сарадњи у 21. вијеку.
У свом обраћању на пленарном засједању ПСУзМ-а, предсједавајући 
Делегације ПСБиХ Милан Петковић изразио је искрено саосјећање 
са свим цивилним жртвама ратних сукоба који се дешавају у овом 
моменту. Петковић је изразио бојазан да расправе, приједлози и 
документи које парламентарци усвајају долазе са закашњењем, те 
нагласио како је требало мобилисати све политичке и дипломатске 
капацитете да би се сукоби спријечили.
“Годинама може да се преговара, да се свађа, па и да се пријети 
и све је то на неки начин прихватљиво. Међутим, када се пролије 
прва кап крви, када падне прва жртва, потребна су десетљећа да 
се поново дође до мира”, рекао је Петковић и подсјетио да је Босна 
и Херцеговина прије скоро 30 година изашла из ратног сукоба, али 
да се посљедице и даље осјете. У вези с тим, Петковић је посебно 
нагласио значај превентивног политичког дјеловања на свим 
нивоима, те изразио наду да ће и међународне парламентарне 
делегације дати допринос спречавању будућих сукоба на, како је 
рекао, рационалан, искрен и правичан начин.
Учесницима пленарног засједања обратила се и замјеница пред-
сједавајућег Делегације ПСБиХ у ПСУзМ-у Рејхана Дервишевић која 
је, говорећи као посланица и универзитетска професорица, казала 
да своју улогу у овим временима пуним изазова сматра изузетно 
одговорном, те додала да је обавеза свих да у овом времену 
градимо друштво знања. Према оцјени посланице Дервишевић, 
образовање одавно није само преношење знања, будући да је, како 
је рекла, четврта индустријска револуција заснована на вјештачкој 
интелигенцији, дигиталној технологији, роботици, квантним 

компјутерима и нанотехнологији, те да ће коришћење вјештачке 
интелигенције сигурно отварати нова морална и етичка питања.
“Образовање какво желимо мора подстицати критички дух 
у размишљању, изградњу слободе мисли и духа као израза 
критичке свијести и хумане савјести с циљем афирмације људских 
вриједности, напретка и опште добробити цијелог друштва. 
Млади људи се морају научити како се гради друштво без насиља, 
како да се превазиђу послијератне трауме, те изгради и развије 
међунационално разумијевање, повјерење и уважавање”, поручила 
је посланица Дервишевић. Она се заложила за то да парламентарци 
буду снажни заговорници укључивања мировног образовања у 
систем формалног образовања свих нивоа. Дервишевић је казала 
да младе људе треба да учимо правим животним вриједностима, 
прије свега да буду морални, солидарни, праведни, да прихватају 
и поштују различитости. “Учинимо све да буде мир, рат је пораз 
људског достојанства”, поручила је замјеница предсједавајућег 
Делегације ПСБиХ у ПСУзМ-у Рејхана Дервишевић учесницима 17. 
пленарног засједања ПСУзМ-а у Рабату.
Учесници засједања апеловали су на све земље чланице ПСУзМ-а 
да интензивирањем међупарламентарног дијалога појачају напоре 
како би се зауставили сукоби у евро-медитеранском региону, 
остварио правичан мир, те успоставила регионална сарадња с циљем 
да се подручје Медитерана учини стабилним и просперитетним 
простором у којем владају мир, демократија и заједнички развој. 

МЕЂУНАРОДНЕ АКТИВНОСТИ МЕЂУНАРОДНЕ АКТИВНОСТИ
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Предсједавајући Представничког дома ПСБиХ Маринко Чавара учествовао 
на 8. самиту предсједника парламената држава чланица Уније за Медитеран

Чланови Заједничког колегијума оба дома Парламентарне скупштине БиХ 
разговарали са предсједником Националног вијећа Републике Аустрије

Предсједавајући Представничког дома Парламентарне скупштине 
БиХ Маринко Чавара учествовао је 16. фебруара на 8. самиту 
предсједника парламената држава чланица Уније за Медитеран, 
који је одржан у Рабату, Краљевина Мароко.
На Самиту, на којем се разговарало о улози Парламентарне скупштине 
Уније за Медитеран у евро-медитеранској сарадњи у 21. вијеку, 
учеснике су уводним излагањима поздравили предсједавајући 
Представничког дома Парламента Краљевине Мароко и актуелни 
предсједник Парламентарне скупштине Уније за Медитеран Рашид 
Талби Ел Алами, предсједница Конгреса представника Краљевине 
Шпаније и потпредсједница Парламентарне скупштине Уније 
за Медитеран Франсина Арменгол, потпредсједник Европског 
парламента и потпредсједник Парламентарне скупштине Уније за 
Медитеран Марк Ангел, те предсједник Дома одборника Краљевине 
Мароко Нам Мијара и потпредсједник Представничког дома 
Парламента Египта Мохамед Абу Ел Енеин.
У свом обраћању учесницима Самита предсједавајући Пред-
ставничког дома ПСБиХ Маринко Чавара истакао је важност 
сарадње држава у региону Медитерана, посебно у вријеме промјена 
геополитичких односа, те времена криза и растућих сукоба у којима 
живимо. Према ријечима предсједавајућег Чаваре, суочени са 
различитим изазовима пандемија, ратова, климатских промјена и 
других глобалних проблема, а с циљем осигурања мира и напретка, 
сарадњу морамо усмјерити према рјешавању узрока ратова и 
тероризма, јер ће, уколико се не позабавимо узроцима, посљедице 
ратова и терористичких активности бити тешко рјешавати. 
Предсједавајући Чавара нагласио је да је Босна и Херцеговина, 
у суочавању са поменутим глобалним и регионалним изазовима, 
спремна да сарађује са свима. Чавара је позвао на заједничко 
дјеловање с циљем осигуравања мира, просперитета и стабилног 
живота свим становницима региона. У вези с тим, државама 
чланицама Европске уније упутио је посебан позив да помогну 
Босни и Херцеговини и подрже отварање приступних преговора са 
Европском унијом, што би, како је казао, стабилизовало и Босну и 
Херцеговину и цијели регион Југоисточне Европе.

Предсједавајући Дома народа Парламентарне скупштине БиХ Кемал Адемовић, замјеник предсједавајућег Дома народа Никола Шпирић, 
замјеници предсједавајућег Представничког дома Небојша Радмановић и Денис Звиздић те делегат Зденко Ћосић у име замјеника 
предсједавајућег Дома народа Драгана Човића, разговарали су 16. фебруара са предсједником Националног вијећа Републике Аустрије 
Волфгангом Соботком, који је са Делегацијом Националног вијећа 
боравио у дводневној радној посјети нашој земљи.
Посјета предсједника Соботке, оцијењено је, дешава се у вријеме 
када Босна и Херцеговина чини напоре да испуни обавезе на основу 
чега би јој Европско вијеће у марту одобрило почетак приступних 
преговора за чланство у Европској унији. По ријечима предсједника 
Соботке, ради се о моменту који наша земља не смије пропустити 
а Република Аустрија, додао је, представља искреног пријатеља 
Босне и Херцеговине који има велику жељу и предано ће радити 
те помагати како би се отварање преговора остварило и како на 
европском путу не би било застоја. При томе, додао је, Аустрија 
неће допустити двоструке стандарде у приступу земљама које 
имају амбицију да постану чланице Европске уније и стараће се да 
критеријуми буду једнаки за све.
Током разговора изражена је захвалност за подршку коју Аустрија 
пружа свеукупном развоју Босне и Херцеговине, а о високом 
квалитету међусобних односа свједочи и податак да двије 
земље имају 26 потписаних и више припремљених билатералних 
споразума. Потцртано је да је Аустрија највећи директни инвеститор 
у нашој земљи. 

МЕЂУНАРОДНЕ АКТИВНОСТИ МЕЂУНАРОДНЕ АКТИВНОСТИ

Учесници Самита у Рабату усвојили су и завршни документ у којем су 
позвали на наставак међупарламентарног дијалога и јачање напора 
и сарадње како би се Медитеран учинио просперитетним простором 
у којем превладавају мир, демократија и заједнички развој. У 
заједничкој изјави изражава се жаљење због поновног избијања 
насиља и рата у појасу Газе, као и огромних људских жртава, те 
се наглашава потреба за тренутним, свеобухватним и трајним 
окончањем рата, у складу са међународним хуманитарним правом. 
Предсједници парламената држава чланица Уније за Медитеран 
позвали су на адекватан, сигуран и несметан проток хуманитарне 
помоћи у појас Газе, те поновили потребу да се поново активира 
израелско-палестински мировни процес с циљем постизања 
свеобухватног мировног рјешења на Блиском истоку. Учесници 
Самита у Рабату поздравили су успјешно предсједавање Краљевине 
Мароко Парламентарном скупштином Уније за Медитеран, те 
пожељели успјешан рад Краљевини Шпанији, која преузима 
предсједавање Парламентарном скупштином Уније за Медитеран.
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Предсједавајућем Чавари уручена Медаља части Фондације “Marmara Group”

Предсједавајући Представничког дома ПСБиХ Маринко Чавара разговарао у 
Истанбулу са предсједником Велике народне скупштине Републике Турске

Предсједавајући Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ Маринко 
Чавара учествовао је 22. фебруара на 27. Евроазијском економском самиту, престижној 
међународној конференцији која је, у организацији Фондације “Marmara Group”, 
одржана у Истанбулу.
Током дводневног самита, на којем су учествовали активни и ранији предсједници 
држава и влада, министри, парламентарци, представници бројних мултилатералних 
међународних организација из цијелог свијета, те истакнути академски професори и 
експерти, размијењена су мишљења и ставови о различитим глобалним питањима, 
попут климатске кризе, заштите животне средине и енергетских питања. За вријеме 
трајања Самита организатори су приредили свечаност на којој је предсједавајућем 
Чавари уручена Медаља части Фондације “Marmara Group” за десетогодишњи 
допринос раду Фондације и Евроазијском економском самиту.
У свом обраћању учесницима Самита, у оквиру сесије под називом “Од кризе до стабилности – изградња инклузивног свијета”, предсједавајући 
Чавара казао је како, у изазовним временима, када свјетски поредак пролази кроз значајне промјене, изградња инклузивног свијета постаје 
императив за одржавање стабилности и просперитета. Према ријечима предсједавајућег Чаваре, сада, више него икад, свијет мора заједно 
радити на стварању друштва које укључује све своје становнике. Нагласио је да свијет мора наћи начин како да активно утиче на оне који 
себично изазивају ратове и сукобе да престану или наћи начин како их спријечити. Поручио је да нема оправдања за непоштовање основних 
људских права и недостатак преданости дипломатским напорима који би спријечили ескалацију сукоба. Истичући да, суочени са изазовом 
промјене свјетског поретка, не требамо прихватити пут насиља као одговор, предсједавајући Чавара казао је како, умјесто тога, треба да 
тражимо заједничке вриједности које нас повезују, да радимо на јачању дијалога и сарадње, те да градимо свијет у којем ће превладати 
разум, а не оружје. Говорећи о економској инклузивности, предсједавајући Чавара рекао је да то не може бити тек фраза и да човјечанство 
мора активно радити на смањењу јаза између просперитетних и оних у стању потребе. С тим у вези, Чавара је учеснике Самита позвао на 
заједничке напоре у поштовању демократских принципа с циљем да се изгради свијет који промовише мир, правду и једнакост за све.

Предсједавајући Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ Маринко Чавара, који 
је боравио у званичној посјети Републици Турској, разговарао је 20. фебруара у Истанбулу са 
предсједником Велике народне скупштине Републике Турске Нуманом Куртулмушом. Током 
разговора истакнут је значај наставка изградње пријатељских и партнерских односа између 
Републике Турске и Босне и Херцеговине, те је с тим у вези, наглашена потреба подизања 
међупарламентарне сарадње двије државе на још виши ниво. Саговорници су се сагласили о 
иницијативи да се међупарламентарна сарадња остварује и сусретима комплементарних радних 
тијела, како би се подстакла размјена искустава и добрих парламентарних пракси, као и о значају 
изградње повјерења и договора између народа унутар Босне и Херцеговине. Нагласили су да је 
то кључно за очување мира и стабилности, те за одржавање политичке, друштвене и економске 
равнотеже у Босни и Херцеговини. Током сусрета било је ријечи и о јачању сарадње у области 
економије и инвестиција водећих фирми из Републике Турске, посебно у реализацији најкрупнијих 
инфраструктурних пројеката, као и о сарадњи у областима туризма, образовања и културе.  

Замјеник предсједавајућег Дома народа ПСБиХ Драган Човић састао се у 
Загребу с предсједником Владе Републике Хрватске Андрејем Пленковићем
Замјеник предсједавајућег Дома народа Парламентарне скупштине БиХ Драган Човић 
одржао је 23. фебруара у Загребу радни састанак са предсједником Владе Републике 
Хрватске Андрејем Пленковићем.
Замјеник предсједавајућег Човић упознао је домаћина о току разговора политичких 
странака у Босни и Херцеговини у вези с реформом изборног законодавства.
Саговорници су нагласили нужност постизања политичког консензуса како би се 
исправила неправедна пракса прегласавања хрватског народа у избору за хрватског 
члана Предсједништва БиХ. Истакли су да је успостављање пуне равноправности три 
конститутивна народа основни предуслов за дугорочну стабилност и функционалност 
Босне и Херцеговине, као и складне односе три народа.
Осврнувши се на недавну посјету Босни и Херцеговини заједно са предсједницом 
Европске комисије Фон дер Лејен и холандским премијером Рутеом, предсједник 
Владе Републике Хрватске Пленковић истакао је задовољство досадашњим напретком 
у спровођењу реформи које предузима Савјет министара БиХ са Борјаном Кришто на челу. Уочи израде новог извјештаја Европске комисије 
о Босни и Херцеговини позвао је све политичке актере у БиХ на улагање додатних напора у погледу усвајања потребних закона с циљем 
отварања приступних преговора на сједници Европског савјета у марту. Хрватска наставља да пружа пуну политичку и техничку подршку 
Босни и Херцеговини у овом процесу, казао је Пленковић. Истакао је да хрватска влада пружа снажну подршку хрватском народу у БиХ, те 
да ће наставити да реализује пројекте који доприносе квалитетнијем животу Хрвата и бољитку цијеле БиХ. Везано за пројекат Јужне гасне 
интерконекције, истакнута је важност овог пројекта за енергетску сигурност и дивертификацију у Босни и Херцеговини. Хрватска је са своје 
стране спремна подупријети овај пројекат којим би се гас са ЛНГ терминала на Крку допремао у Босну и Херцеговину. У вези с тим пројектом, 
речено је да Хрватска подржава став Драгана Човића о потреби уважавања интереса хрватског народа у Босни и Херцеговини.
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Предсједавајући Делегације ПСБиХ у ПССЕ Саша Магазиновић посјетио Украјину

Предсједавајући Делегације Парламентарне скупштине БиХ у 
Парламентарној скупштини Савјета Европе Саша Магазиновић 
боравио је од 23. до 25. фебруара у радној посјети Украјини. 
Магазиновић се сусрео 24. фебруара у Кијеву са предсједником 
Парламента Украјине Русланом Стефанчуком. Том приликом потврдио 
је солидарност са украјинским народом нагласивши да агресија на 
Украјину није само рат против ове земље него да представља атак 
на цијелу Европу. Стефанчук је изразио посебну захвалност Босни и 
Херцеговини на досадашњој подршци, те истакао да се нада да ће обје 
државе у наредном периоду имати крупне искораке на европском путу.
Магазиновић је присуствовао и брифингу Војне обавјештајне службе 
Украјине, који су за представнике парламената земаља Европске уније 
и шефове делегација држава чланица Савјета Европе организовали 
шеф Војне обавјештајне службе Украјине генерал Кирил Буданов и 
његов замјеник Вадим Скибyтскy. Ово је први пут од почетка руске 
инвазије да је нека делегација примљена у сједишту ове институције 
и информисана о стању на ратишту.
Магазиновића је, заједно са другим присутним шефовима делегација, 
примила и стална представница предсједника Украјине на Криму 

Тамила Тачева. Разговору је присуствовала и челница Кримске 
платформе Марија Томак. Саговорнице су информисале Магазиновића 
о припремама закона за период након окончања окупације Крима. У 
разговору је значајна пажња посвећена кршењу људских права људи 
који живе на окупираној територији, те притисцима и правосудном 
прогону политичких неистомишљеника, у чему, како је речено, 
експертиза Савјета Европе може бити веома корисна.
У оквиру посјете Украјини шефова делегација у ПССЕ, Магазиновић се 
сусрео 25. фебруара у Кијеву са министром правде Украјине Денисом 
Малyском. Министар Малyска изразио је захвалност на подршци свим 
државама чланицама Савјета Европе чији су представници дошли у 
Кијев. Акценат је ставио на начине на које Русија избјегава санкције, 
те на питање успостављања регистра ратне штете. Посебно је нагласио 
да и у ратним околностима Министарство као један од приоритета 
има европски пут државе, те да се у том правцу интензивно ради. 
Магазиновић је изразио поштовање енергији коју министар Малyска са 
својим тимом улаже како би се истовремено усвајали закони неопходни 
за ратне услове, али и закони потребни за напредак на европском путу. 
Магазиновић је присуствовао и посебној сједници Парламента 
Украјине поводом обиљежавања друге годишњице пуне инвазије 
Руске Федерације на Украјину. На овој сједници, уз истакнуту 
босанскохерцеговачку заставу, предсједник Парламента Руслан 
Стефанчук посебно се захвалио на подршци свим присутним 
представницима држава, међу којима је и Босна и Херцеговина. 
Магазиновић је такође учествовао и на међународној конференцији 
коју је, поводом обиљежавања друге годишњице руске агресије на 
Украјину, организовала Yalta European Strategy (YES). Конференција је 
била прилика за сусрет са бившим високим представником Карлом 
Билтом и генералом Веслијем Кларком, с којима је Магазиновић 
разговарао о политичкој и безбједносној ситуацији у региону.
Током посјете Кијеву, Магазиновић је, заједно са колегама из других 
држава, имао прилику да обиђе Ратни музеј, насеља погођена руским 
нападима на кијевску регију, као и школу у којој је одвијање наставе 
организовано на начин да је не ремете честа звучна упозорења на 
могуће нападе. 

Чланови Делегације ПСБиХ у ПСОЕБС-у Албин Муслић и Радован Ковачевић 
учествовали у Бечу на 23. зимском засједању ПСОЕБС-а
Замјеници предсједавајућег Делегације Парламентарне скупштине 
БиХ у Парламентарној скупштини ОЕВС-а Албин Муслић и Радован 
Ковачевић учествовали су 23. фебруара у Бечу на 23. зимском 
засједању ПСОЕБС-а, које је окупило више од 230 парламентараца 
из 54 земље региона ОЕБС-а.
Засједање је отворено заједничком сједницом генералних комитета 
и говорима предсједавајуће ПСОЕБС-а Пије Кауме и предсједника 
Националног вијећа Парламента Аустрије Волфганга Соботке, који 
су истакли значај ПСОЕБС-а и њене независности, те говорили о 
сукобима у Украјини и појасу Газе и посљедицама и изазовима с 
којима је свијет суочен. Засједање је настављено сједницама три 
генерална комитета ПСОЕБС-а, на којима се расправљало о раду 
ОЕБС-а у Украјини у ратним условима, технолошком напретку 
вјештачке интелигенције са безбједносним импликацијама, као и о 
политичким дисидентима и затвореницима унутар региона ОЕБС-а. 
Истакнута је стална подршка ПСОЕБС-а у окончавању сукоба, као и 
настојање за ослобађање политичких затвореника.
Другог дана засједања разматране су и активности парламентарне 
димензије ОЕБС-а, с нагласком на међународне проматрачке ми-
сије у Азербејџану и Србији. О овој теми дискутовао је и замјеник 
предсједавајућег Делегације ПСБиХ у ПСОЕБС-у Радован Ковачевић, 
који је казао да су посматрачи из БиХ закључили како су избори 
у Републици Србији одржани у фер и демократској атмосфери, 
те у складу с изборним стандардима. Ковачевић је упозорио и на 
то да су, како је рекао, гласачи из Босне и Херцеговине, од којих 

велика већина њих из Републике Српске, а који имају право гласа, 
били изложени свакојаким нападима странака опозиције у Србији. 
Помињући и медијске нападе, Ковачевић је оцијенио да је то била 
хистерична и драматична ситуација која је креирала неповјерење 
према намјерама и позадини напада.
Чланови делегација парламената из региона Југоисточне Европе 
састали су се на маргинама засједања са потпредсједником 
ПСОЕБС-а и специјалним представником ПСОЕБС-а за Југоисточну 
Европу Кириакосом Хаџијанијем, с којим се разговарало о орга-
низацији предстојеће конференције земаља Југоисточне Европе у 
организацији ПСОЕБС-а. 
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Састанак чланова колегијума оба дома Парламентарне скупштине БиХ
са министарком спољних послова СР Њемачке

Предсједавајући Дома народа Парламентарне скупштине БиХ Кемал Адемовић, 
предсједавајући Представничког дома ПСБиХ Маринко Чавара, замјеник предсједавајућег 
Дома народа Никола Шпирић, замјеник предсједавајућег Представничког дома Денис 
Звиздић, те предсједавајућа Клуба хрватског народа у Дому народа Марина Пендеш, у 
име замјеника предсједавајућег Дома народа Драгана Човића, и предсједавајућа Клуба 
посланика СНСД-а у Представничком дому Сања Вулић, у име замјеника предсједавајућег 
Представничког дома Небојше Радмановића, разговарали су 5. марта са министарком 
спољних послова Савезне Републике Њемачке Аналеном Бербок.
Наглашавајући да Њемачка жели да види Босну и Херцеговину и све земље Западног 
Балкан у Европској унији, као и да жели да настави да подржава и прати Босну и 
Херцеговину на европском путу, шефица њемачке дипломатије оцијенила је да Босна 
и Херцеговина тренутно има јединствену шансу да направи велики корак ка ЕУ. 
Казала је да је убијеђена да БиХ сада треба да искористи ту шансу, те додала како 
је један од важних циљева њене посјете упућивање поруке охрабрења институцијама 
БиХ да наставе са усвајањем реформских закона и испуњавањем услова за отварање 
приступних преговора о пуноправном чланству у ЕУ.
У разговору којем су присуствовали и посланици Бундестага СР Њемачке Деборах 
Диринг, Јирген Хардт и Улрих Лехте, те специјални представник Владе СР Њемачке 
за Западни Балкан Мануел Саразин, министарка Бербок поменула је значај усвајања 
Закона о спречавању сукоба интереса у институцијама БиХ, те закључења споразума са 
ФРОНТЕКС-ом с циљем заштите граница БиХ и граница ЕУ. Такође је поменула значај 

Предсједавајући Представничког дома ПСБиХ Маринко Чавара у посјети 
Светом оцу папи Фрањи
Предсједавајући Представничког дома Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине Маринко Чавара 13. марта се у Ватикану, након опште 
аудијенције, састао са Светим оцем папом Фрањом. 
Предсједавајући Чавара захвалио се Светом оцу на подршци нашој земљи кроз препознавање Босне и Херцеговине као кључне државе 
у изградњи мира у Југоисточној Европи и важне за међусобно разумијевање различитих култура, вјера и три конститутивна народа у БиХ. 
Предсједавајући Чавара указао је на важност повезаности католика у Босни и Херцеговини са 
Светом Столицом, оцијенивши такву повезаност као кључну за очување вјерског идентитета, 
али и унапређења дијалога између различитих вјерских заједница. Истакао је да је Босна 
и Херцеговина снажно усмјерила своје активности према европским интеграцијама, те се 
захвалио Светом оцу на подршци коју пружа нашој земљи на путу према ЕУ. С посебном части 
предсједавајући Чавара честитао је папи Фрањи једанаест година понтификата, те му пожелио 
добро здравље, снагу и мудрост у промовисању вриједности људског братства и успостављању 
дијалога међу људима и свим религијама.
Папа Фрањо казао је да моли за мир у цијелом свијету и у Босни и Херцеговини. Упућујући 
папински благослов нашој земљи, пожелио је напредак Босни и Херцеговини.
Изражавајући дубоко поштовање, предсједавајући Чавара је папи Фрањи уручио поклон 
- Ковани новац босанског краља Стјепана Томаша Котроманића и његове супруге краљице 
Катарине Косаче Котроманић, као симбол повезаности између прошлости и садашњости на 
600. годишњицу рођења краљице Катарине Косаче Котроманић, која је сахрањена у Риму. 
Извијестио га је да по његовој жељи вјерници у БиХ моле за њега, те га позвао у посјету Босни 
и Херцеговини.

испуњавања препорука ОЕБС-а и ОДИХР-а у вези 
са измјенама Изборног закона БиХ. Изразила 
је заинтересованост њемачких инвеститора 
за улагање на тржишту БиХ и других земаља 
региона, те подвукла важност даљег спровођења 
реформи, посебно у области владавине права.
Захваљујући се Њемачкој на политичкој и 
економској подршци, чланови колегијума оба 
дома ПСБиХ казали су како процес европских 
интеграција, о којем постоји консензус свих 
релевантних политичких фактора у БиХ, може 
бити рјешење за сложене политичке прилике 
у нашој земљи. У вези с тим, навели су да је у 
посљедњих годину дана Босна и Херцеговина 
предузела кредибилне напоре на испуњавању 
услова за отварање приступних преговора, те 
изразили наду да ће одлука Европског савјета 
о томе бити позитивна, те након 21. марта 
омогућити снажнији интензитет разговора о 
отвореним питањима и даље кретање Босне и 
Херцеговине на европском путу. Наглашавајући 
да Њемачка представља једног од најзначајни-
јих спољнотрговинских партнера БиХ, чланови 
руководства оба дома ПСБиХ заложили су се 
за додатно јачање економске сарадње и развој 
билатералних односа између БиХ и СР Њемачке. 
Истог дана предсједавајући Заједничке коми-
сије за европске интеграције Парламентарне 
скупштине БиХ Зденко Ћосић, замјеник предсје-
давајућег Заједничке комисије Џенан Ђонлагић 
и чланови Заједничке комисије Радован 
Ковачевић и Илија Цвитановић  састали су се са 
посланицима из Бундестага Савезне Републике 
Њемачке Деборах Диринг, Јиргеном Хардтом 
и Улрихом Лехтеом. Посланици из Бундестага, 
који су нашу земљу посјетили у саставу велике 
делегације СР Њемачке предвођене министар-
ком спољних послова Аналеном Бербок, истакли 
су током разговора снажну приврженост свих 
посланика у Бундестагу напретку Босне и 
Херцеговине на европском путу.
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Предсједавајући Представничког дома ПСБиХ Маринко Чавара састао се у 
Риму са предсједником Представничког дома Парламента Републике Италије
Предсједавајући Представничког дома Парламентарне скупштине 
БиХ Маринко Чавара састао се 13. марта у Риму са предсједником 
Представничког дома Парламента Републике Италије Лоренцом 
Фонтаном, с којим је разговарао о актуелној политичкој ситуацији у 
Босни и Херцеговини и наставку европског пута наше земље.
Предсједавајући Чавара и предсједник Фонтана поздравили су 
најновији извјештај Европске комисије о Босни и Херцеговини и 
препоруку Савјету Европске уније о отварању присутпних преговора 
о чланству БиХ у ЕУ. Саговорници су се сагласили да ће позитивна 
одлука Савјета ЕУ значити снажан потицај за наставак реформског 
процеса и даље искораке БиХ на њеном европском путу.
Предсједавајући Чавара захвалио се на снажној подршци коју Италија 
пружа Босни и Херцеговини у процесу европских интеграција. Истакао 
је чињеницу да се Италија, као велики пријатељ БиХ, придружила 
групи држава чланица ЕУ које су се јавно заложиле за отварање 
приступних преговора за пуноправно чланство наше земље у ЕУ.
Поздрављајући учињени напредак у БиХ, посебно у погледу усвајања 
закона чији је циљ спречавање илегалних миграција, трговине 
људима, заштита границе и сарадња са европским институцијама, 
те спречавање прања новца и финансирања тероризма, предсједник 
Фонтана оцијенио је да ће нови искорак Босне и Херцеговине на путу 
ка чланству у ЕУ значити додатну стабилност региона, као и стабилност 
ЕУ у цјелини. Изразио је увјерење да ће преговарачки статус подстаћи 
стране инвеститоре, посебно из Италије, да наставе да улажу у БиХ.

Током сусрета разговарало се и о бројним могућностима побољшања 
билатералне сарадње двије пријатељске државе на плану економије 
и туризма као економске гране која се у БиХ снажно развија. Такође се 
разговарало и о унапређењу међупарламентарне сарадње и одржа-
вању контаката на највишем нивоу. У том контексту, предсједавајући 
Чавара позвао је предсједника Фонтану да службено посјети Босну и 
Херцеговину.

Чланови Заједничког колегијума оба дома Парламентарне скупштине БиХ 
разговарали са делегацијом 14. Свекинеског народног конгреса НР Кине 
Предсједавајући Дома народа Парламентарне 
скупштине БиХ Кемал Адемовић, предсје-
давајући Представничког дома ПСБиХ 
Маринко Чавара, замјеник предсједавајућег 
Дома народа Никола Шпирић, замјеници 
предсједавајућег Представничког дома 
Небојша Радмановић и Денис Звиздић, те 
предсједавајућа Клуба хрватског народа 
у Дому народа Марина Пендеш, у име 
замјеника предсједавајућег Дома народа 
Драгана Човића, разговарали су 22. марта 
са делегацијом 14. Свекинеског народног 
конгреса Народне Републике Кине који су 
боравили у вишедневној радној посјети нашој 
земљи. 
Гости из Свекинеског народног конгреса, 
које је предводио потпредсједник Сталног 
комитета Свекинеског конгреса Сјао Ђи, 
поздравили су напредак наше земље на 
европском путу који је резултирао одлуком 
Европског савјета о отварању приступних 
преговора са Босном и Херцеговином. 
Истовремено, заједнички је оцијењено да уз 
напредак наше земље ка ЕУ даље треба јачати 
и сарадњу са традиционалним пријатељима 
међу којима је и Народна Република Кина. 
Гости из Кине потцртали су пуно поштовање 
суверенитета и територијалног интегритета 
Босне и Херцеговине уз истовремено иска-
зану захвалност што Босна и Херцеговина 
подржава принцип једне Кине.
Током разговора истакнуто је да су укупни 
односи Босне и Херцеговине и Кине изузетно 
добри, да су потврђени низом билтералних 
споразума те да између двије пријатељске 

земље нема отворених питања. Обим наше привредне сарадње, оцијењено је, карактерише 
константан и стабилан раст, међутим, с обзиром да је потенцијал за њу огроман, неопходно 
је више радити на даљем повезивању предузетника и промоцији отворених шанси. Врло 
добру платформу за даљу сарадњу, речено је данас, свакако представља активно учешће 
НР Кине у реализацији великих пројеката на пољу енергетике и инфраструктуре у Босни 
и Херцеговини. Истовремено, изражена је потреба да се отварају простори за снажније 
везе и на пољу образовања и културе, чиме се грађани двије пријатељске земље додатно 
упознавају и повезују.
Учесници разговора сагласили су се са потребом да и највиши законодавни органи, 
Свекинески народни конгрес као и Парламентарна скупштина БиХ, уз још снажнију 
сарадњу и заједнички рад шире простор за даље јачање привредних и свих других веза 
двије пријатељске земље. 



32 PARLAMENT PSBiH 1/2024 - ПАРЛАМЕНТ ПСБиХ 1/2024

Учешће у раду 148. скупштине Интерпарламентарне уније

Замјеник предсједавајућег Денис Звиздић истакао је да Сарајево често 
називају “Јерусалимом Европе” јер се у кругу од само неколико стотина метара 
налазе џамије, катедрале, цркве и синагога изграђене прије више стотина 
година. “Вјерујем да је религијска разноликост у једном друштву предност, 
а не недостатак. Свако ће дијете бити богатије и толерантније ако одраста 
у окружењу вјерских и културних разлика. То је нешто што ћемо настојати 
сачувати имајући у виду да су мултиетничност и суживот истински кодови Босне 
и Херцеговине”, рекао је Звиздић током обраћања присутнима и додао да су, 
нажалост, прије тридесет година Босна и Херцеговина и велики дио региона 
Западног Балкана били суочени са разорним ратом изазваним у случају БиХ 
спољном агресијом, који је узроковао губитак стотина хиљада људских живота 
и који је разорио градове, домове, инфраструктуру и економију, а кулминирао је 
планираним и почињеним геноцидом у Сребреници и да је изградња мостова 
за мир и међусобно разумијевање најважнији задатак и циљ сваке владе и 
сваког парламента. Јер без дугорочног мира и стабилности нема напретка 
и развоја“, нагласио је Звиздић. Рекао је да у 21. вијеку, у којем живимо, 
свједочимо геополитичким изазовима који ће довести до успостављања новог 
свјетског поретка који ће захтијевати кохерентну стратегију и хармонизацију 
различитих националних и регионалних поредака, али унутар договорених 

Остале међународне активности
8. фебруар, Баку, посланик у Представничком дому ПСБиХ Милорад Којић и делегат у Дому народа ПСБиХ Џемал Смајић учествовали су, 
на позив предсједнице Парламента Републике Азербејџан Сахибе Гафарове, у посматрачкој мисији ванредних предсједничких избора.

19. фебруар, Будва, посланик у Представничком дому ПСБиХ и предсједник Зеленог клуба БиХ Саша Магазиновић и предсједница 
Зелене парламентарне групе Црне Горе Зденка Поповић, у присуству чланица и чланова парламената и представника институција двије 
државе, потписали су споразум о сарадњи.

5. март, Париз, делегаткиња у Дому народа ПСБиХ и чланица Делегације ПСБиХ у Парламентарној скупштини Савјета Европе Сњежана 
Новаковић Бурсаћ учествовала је на сједници Комитета за политичка питања и демократију ПССЕ-а.

15. март, Њујорк, делегаткиња у Дому народа ПСБиХ Марина Пендеш учествовала је у оквиру 68. сједнице Комисије за положај жена 
Уједињених нација, у панел-дискусији о теми: “Заштита демократије у доба вјештачке интелигенције - улога жена у политици”.

Од 19. до 21. марта, Атина, посланица у Представничком дому ПСБиХ Рејхана Дервишевић учествовала је на Самиту жена политичких 
лидера, који је одржан у организацији Жена политичких лидера и под високим покровитељством предсједнице Републике Грчке 
Катерине Сакеларополу.

Замјеник предсједавајућег Представничког дома ПСБиХ и 
предсједавајући Делегације ПСБиХ у Интерпарламентарној унији

Денис Звиздић учествовао је у раду 148. скупштине ИПУ-а, 
која је 26. марта одржана у Женеви. Обраћајући се присутнима 
током генералне дебате под називом “Градња мостова за мир и 
разумијевање”, Звиздић је рекао да долази из мултиетничке и 

мултиконфесионалне земље Босне и Херцеговине у којој припадници 
монотеистичких религија вијековима живе једни с другима.  

правила, принципа и циљева, као и заједнички 
дефинисана ограничења у начинима и моделима 
дјеловања. Рекао је да Босна и Херцеговина жели да 
буде партнер и учесник у свим акцијама за мир и сарадњу 
засновану на нормама међународног права и поштовања 
територијалног интегритета и суверенитета међународно 
признатих и независних држава. Истакао је да је Европски 
савјет прије неколико дана одлучио да отвори преговоре 
са Босном и Херцеговином за пуноправно чланство у ЕУ, 
те да је то историјски корак напријед за све грађане БиХ 
према трајном миру и просперитету. “Наставићемо радити 
на осигурању мира и сигурног окружења за све грађане 
БиХ и читавог региона Западног Балкана јер у данашњим 
изазовним временима не требамо сукоб цивилизација, 
већ дијалог цивилизација”, рекао је Звиздић и изразио 
наду да ће једна од наредних конференција ИПУ-а бити 
организована у Сарајеву. 

МЕЂУНАРОДНЕ АКТИВНОСТИ
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Остале посјете ПСБиХ и друге активности
5. јануар, предсједавајући Дома народа ПСБиХ Кемал Адемовић разговарао са генералним директором БХРТ-а Белмином 
Карамехмедовићем.

10. јануар, предсједавајући делегације Парламентарне скупштине БиХ у Парламентарној скупштини Савјета Европе и предсједавајући 
Клуба посланика СДП-а у Представничком дому ПСБиХ Саша Магазиновић примио је у одвојене посјете амбасадорку Републике Аустрије 
у БиХ Улрике Хартман и амбасадора Републике Бугарске у БиХ Валерија Јотова.

15. јануар, у Надбискупијском ординаријату у Сарајеву надбискуп врхбосански монс. Томо Вукшић примио је предсједавајућег Представничког 
дома ПСБиХ Маринка Чавару.

18. јануар, предсједавајући Делегације Парламентарне скупштине БиХ у Парламентарној скупштини Савјета Европе и предсједавајући 
Клуба посланика СДП-а у Представничком дому ПСБиХ Саша Магазиновић примио је у посјету нерезидентног амбасадора Републике 
Ирске за Босну и Херцеговину са сједиштем у Љубљани Адриана Фарела.

18. јануар, предсједавајући Дома народа ПСБиХ Кемал Адемовић примио је у посјету амбасадора Републике Азербејџан у БиХ Вилајата 
Мухтара Оглу Гулијева.

24. јануар, предсједавајући Представничког дома ПСБиХ Маринко Чавара примио је у посјету амбасадора Републике Азербејџан у БиХ 
Вилајата Мухтара Оглу Гулијева.

1. фебруар, замјеник предсједавајућег Представничког дома ПСБиХ Денис Звиздић примио је у наступну посјету амбасадорку Краљевине 
Шведске у БиХ Хелену Лагерлоф. 

1. фебруар, предсједавајући Представничког дома ПСБиХ Маринко Чавара примио је у наступну посјету амбасадорку Краљевине Шведске 
у БиХ Хелену Лагерлоф.

6. фебруар, замјеник предсједавајућег Представничког дома ПСБиХ Небојша Радмановић састао се с амбасадором Руске Федерације у 
БиХ Игором Калабуховом.

6. фебруар, чланови Заједничког колегијума оба дома Парламентарне скупштине БиХ примили су у опроштајну посјету амбасадора НР 
Кине у нашој земљи Ђи Пинга.

8. фебруар, посланица у Представничком дому ПСБиХ и предсједавајућа Комисије за спољне послове Представничког дома ПСБиХ Даријана 
Филиповић примила је у наступну посјету амбасадора Републике Француске у БиХ Франсоа Делмаса.

14. фебруар, предсједавајући Клуба посланика СДП-а у Представничком дому ПСБиХ Саша Магазиновић примио је у службену посјету 
амбасадора Републике Француске у БиХ Франсоа Делмас.

15. фебруар, у резиденцији Амбасаде Народне Републике Кине у Босни и Херцеговини одржан опроштајни сусрет између амбасадора Кине 
Ђи Пинга и замјеника предсједавајућег Дома народа ПСБиХ Драгана Човића. 
Истог дана, замјеник предсједавајућег Дома народа ПСБиХ Драган Човић одржао је радни састанак с амбасадором Мађарске у БиХ 
Кристијаном Посом.

15. фебруар, посланица у Представничком дому и предсједавајућа Комисије за финансије и буџет Представничког дома ПСБиХ Миа 
Карамехић Абазовић примила је у наступну посјету амбасадора Републике Француске у БиХ Франсоа Делмаса.

21. фебруар, замјеник предсједавајућег Представничког дома ПСБиХ Денис Звиздић одржао је говор на свечаности којом је у Сарајеву 
обиљежена 121. годишњица оснивања Бошњачке заједнице културе “Препород”.

21. фебруар, предсједавајући Дома народа ПСБиХ Кемал Адемовић, као покровитељ, учествовао је на промоцији Десетог тома Рјечника 
босанског језика, која је у организацији Вијећа Конгреса бошњачких интелектуалаца одржана у Бошњачком институту Фондације Адила 
Зулфикарпашића у Сарајеву.

22. фебруар, предсједавајући Дома народа ПСБиХ Кемал Адемовић примио је у наступну посјету амбасадорку Краљевине Шведске у БиХ 
Хелену Лагерлоф.

26. фебруар, предсједавајући Представничког дома ПСБиХ Маринко Чавара разговарао је са апостолским нунцијем у Босни и Херцеговини, 
надбискупом Франсисом Асисијем Чуликатом.

26. фебруар, делегација Парламентарне скупштине БиХ у којој су били делегат у Дому народа ПСБиХ Зденко Ћосић и шеф Кабинета 
предсједавајућег Дома народа ПСБиХ Кемала Адемовића Акир Шишић, учествовала је на Матића брду код Стоца, на обиљежавању 20. 
годишњице погибије тадашњег предсједника Македоније (данас Република Сјеверна Македонија) Бориса Трајковског.

27. фебруар, замјеник предсједавајућег Представничког дома ПСБиХ Небојша Радмановић састао се с амбасадорком Краљевине Шведске 
у БиХ Хеленом Лагерлоф.

29. фебруар, посланица у Представничком дому ПСБиХ Миа Карамехић Абазовић примила је групу научника и професора са најеминентнијих 
универзитета и истраживачких института из Јапана.

6. март, предсједавајући Групе пријатељства Парламентарне скупштине БиХ за Сјеверну и Јужну Америку, Аустралију, Океанију и Јапан 
Желимир Нешковић, замјеница предсједавајућег Групе пријатељства Марина Пендеш, те чланови Групе пријатељства Ермина Салкичевић 
Диздаревић, Џемал Смајић и Јасмин Емрић одржали су састанак са помоћником секретара Министарства спољних послова Аустралије за 
Источну и Југоисточну Европу Гофом Буаном.

11. март, предсједавајући Делегације Парламентарне скупштине БиХ у Парламентарној скупштини Савјета Европе и предсједавајући Клуба 
посланика СДП-а у Представничком дому ПСБиХ Саша Магазиновић примио је у посјету амбасадора Швајцарске Конфедерације у БиХ 
Даниела Хуна.

27. март, предсједавајући Дома народа ПСБиХ Кемал Адемовић разговарао је с амбасадором Републике Француске у БиХ Франсоа Делмасом.

27. март, предсједавајући Представничког дома ПСБиХ Маринко Чавара примио је у наступну посјету амбасадора Републике Француске у 
БиХ Франсоа Делмаса.

МЕЂУНАРОДНЕ АКТИВНОСТИ
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Савјет националних мањина БиХ
На 15. сједници Савјета националних мањина БиХ, одржаној 25. 
јануара, усвојен је Извјештај о раду Савјета националних мањина 
за 2023. године, као и План рада Савјета за 2024. годину. Чланови 
Савјета националних мањина разговарали су и о организацији Прве 
конференције националних мањина, чије се одржавање, како је 
речено, планира у мају ове године.
На 16. сједници, која је одржана 29. фебруара, којој су присуствовали 
представници Министарства за људска права и избјеглице БиХ 
и Мисије ОЕБС-а у БиХ, постигнут је договор да се у мају ове 
године одржи Прва конференција националних мањина Босне 
и Херцеговине. Чланови Савјета националних мањина БиХ 
договорили су да у наредним данима почну са припремама за 
одржавање конференције, која ће бити организована у сарадњи са 
Министарством за људска права и избјеглице БиХ и Мисијом ОЕБС-а 
у БиХ. У оквиру расправе о приједлозима за измјене Изборног закона 
БиХ, чланови Савјета националних мањина БиХ поново су указали на 
проблем злоупотребе изјашњавања о припадности конститутивном 
народу и осталим по изборним циклусима. С тим у вези, указано је на 
потребу да се, као први корак у рјешавању овог проблема, ради на 
измјенама Закона о заштити припадника националних мањина БиХ, 
а потом и на рјешењима која би, измјенама Изборног закона БиХ, 
спријечила злоупотребе института изјашњавања о припадности 
конститутивном народу и осталим у изборном процесу.

Савјет националних мањина одржао је 17. сједницу 22. марта у 
Прњавору. На овој сједници анализирани су проблеми и препоруке 
за адекватно остваривање права националних мањина у Закону о 
заштити права припадника националних мањина БиХ. Договорено 
је да ће у наредном периоду Савјет националних мањина БиХ 
одржати тематску сједницу, са које ће приједлози за измјене и 
допуне Закона о заштити права припадника националних мањина 
БиХ бити упућени надлежним институцијама. Извршена је и анализа 
проблема и препорука за адекватно остваривање права националних 
мањина у Изборном закону БиХ. Савјет националних мањина 
БиХ своје приједлоге за измјене Изборног закона БиХ упутиће 
Парламентарној скупштини БиХ, Заједничкој комисији за људска 
права ПСБиХ и Централној изборној комисији БиХ. Разговарано 
је и о темама Прве конференције националних мањина Босне и 
Херцеговине, која ће бити одржана у сарадњи са Министарством за 
људска права и избјеглице БиХ и Мисијом ОЕБС-а у БиХ. Сједници 
Савјета националних мањина БиХ присуствовали су и предсједник 
Скупштине Града Прњавора Жељко Симић и представници 
Министарства за људска права и избјеглице БиХ. Чланови Савјета 
националних мањина БиХ присуствовали су у Прњавору и Фестивалу 
националних мањина “Мала Европа”, традиционалној културној 
манифестацији која промовише дјеловање бројних удружења 
националних мањина у Граду Прњавору

ПОСЕБНА И НЕЗАВИСНА ТИЈЕЛА

На 33. сједници Независног одбора Парламентарне скупштине 
БиХ, која је одржана 24. јануара, усвојен је Извјештај са састанка 
чланова Независног одбора са руководством Дирекције за 
координацију полицијских тијела БиХ. Усвојен је и у даљу 
парламентарну процедуру упућен Извјештај о раду Независног 
одбора као независног тијела полицијске структуре Босне и 
Херцеговине за 2023. годину. Независни одбор разматрао је дописе 
Дирекције за координацију полицијских тијела БиХ и Граничне 
полиције БиХ који се односе на измјену Закона о полицијским 
службеницима БиХ. У вези с тим, Независни одбор донио је 
закључак којим је подржао настојања руководилаца полицијских 
тијела БиХ да се изнађу рјешења за попуњавање упражњених 
радних мјеста у полицијским структурама, укључујући и измјену 
Закона о полицијским службеницима БиХ. Независни одбор 
поменути закључак упутиће Заједничком колегијуму оба дома 
ПСБиХ, Министарству безбједности БиХ и информисати полицијске 
агенције о овом закључку. Разматрана је и представка број: 05/1-
50-17-50/24 од 3. јануара 2024. године, коју је Независни одбор 
оцијенио као неосновану, те представка број: 05/1-50-17-71/24 од 
5. јануара 2024. године, поводом које се Независни одбор огласио 
ненадлежним. 
На 34. сједници, која је одржана 6. фебруара, усвојен је закључак 

да у наредном периоду позову руководиоце полицијских агенција 
Босне и Херцеговине и њихове замјенике, с којима ће, у складу са 
надлежностима Независног одбора, обавити разговор о раду и 
изазовима с којима се суочавају. Усаглашено је да ће у марту бити 
обављен разговор са руководством Државне агенције за истраге и 
заштиту (СИПА), у априлу са руководством Граничне полиције БиХ, 
а у мају са руководством Дирекције за координацију полицијских 
тијела БиХ.
На 35. сједници Независног одбора Парламентарне скупштине БиХ, 
која је одржана 19. марта, обављен је разговор са руководством 
Државне агенције за истраге и заштиту (СИПА) с циљем сагледавања 
њиховог рада. Директор СИПА-е Дарко Ћулум и замјеник директора 
Зоран Галић упознали су чланове Независног одбора о спроведеним, 
тренутним и планираним активностима ове полицијске агенције, 
те о изазовима с којима се сусрећу њени припадници. Након 
овог разговора, чланови Независног одбора упознали су се и са 
информацијом о истеку мандата директору СИПА-е, који истиче 21. 
јула ове године. К знању је примљена евалуација посјете чланова 
Независног одбора Републици Ирској. Независни одбор разматрао 
је и двије представке и у оба случаја огласио се ненадлежним за 
поступање јер се представке не односе на рад руководилаца 
полицијских агенција на нивоу БиХ.

Независни одбор као независно тијело полицијске структуре БиХ

Чланови Независног одбора као независног 
тијела полицијске структуре БиХ предвођени 
предсједником Одбора Енесом Обралијом, 
боравили су 19. и 20. марта у дводневној студијској 
посјети Републици Ирској.
Током посјете, која је реализована уз подршку 
ТАИЕКС програма Европске комисије за 
техничку помоћ и размјену информација, чланови 
Независног одбора на састанцима са званичницима 
државе домаћина размијенили су искуства, те 
сагледали праксе приликом избора руководилаца 
у полицијским тијелима Републике Ирске.

Активности Независног одбора као независног тијела полицијске структуре БиХ
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Парламентарни војни повјереник БиХ
Парламентарни војни повјереник БиХ Бошко Шиљеговић присуствовао је 28. фебруара у Сарајеву 
16. Годишњој анализи у области управљања персоналом у Оружаним снагама БиХ и Министарству 
одбране БиХ за 2023. годину. Обраћајући се на овом скупу Шиљеговић је похвалио сарадњу Сектора за 
управљање персоналом са парламентарним војним повјереником БиХ, те изнио приједлоге за додатно 
побољшање статуса професионалних лица.

На 8. сједници Независне комисије за праћење услова боравка у 
заводима, поступање и поштовање људских права лица над којима 
се извршавају кривичне санкције и друге мјере које је изрекао у 
кривичном поступку Суд Босне и Херцеговине, страни судови за 
дјела предвиђена Кривичним законом Босне и Херцеговине или 
међународним уговором чија је потписница Босна и Херцеговина или 
други суд у складу са законом Босне и Херцеговине, која је одржана 
29. јануара, усвојен је Нацрт извјештаја о раду Независне комисије 
за 2023. годину. Независна комисија утврдила је План активности за 
фебруар 2024. године.

На 9. сједници, која је одржана 22. фебруара, усвојен је Извјештај о раду 
Независне комисије за 2023. годину. Примљена је к знању Информација 
о посјети Заводу за извршење кривичних санкција, притвора и других 
мјера БиХ. Утврђен је и План активности за март 2024. године.
На 10. сједници, која је одржана 25. марта, размотрен је Извјештај 
о ненајављеној посјети Заводу за извршење кривичних санкција, 
притвора и других мјера БиХ, те је изјашњавање одгођено за наредну 
сједницу. К знању је примљена Информација Министарства правде 
БиХ, број: 07-15-1-1835/24 од 12. 03. 2024. године. Утврђен је и План 
активности Независне комисије за април 2024. године.

Независна комисија за праћење услова боравка у заводима, поступање и поштовање 
људских права лица над којима се извршавају кривичне санкције и друге мјере...

ПОСЕБНА И НЕЗАВИСНА ТИЈЕЛА

Одбор за жалбе грађана на рад полицијских службеника у полицијским 
тијелима Босне и Херцеговине је на 36. сједници, одржаној 29. јануара, 
разматрао девет жалби, од којих се двије жалбе односе на рад и 
поступање полицијских службеника Дирекције за координацију 
полицијских тијела БиХ, а седам жалби на рад и поступање 
полицијских службеника Граничне полиције БиХ. Од двије разматране 
жалбе на рад и поступање полицијских службеника Дирекције 
за координацију полицијских тијела БиХ, једна је оцијењена као 
основана, те је против одговорног полицијског службеника покренут 
дисциплински поступак, док је друга жалба, на основу утврђених 
чињеница и изведених доказа, оцијењена као неоснована. Од седам 
разматраних жалби на рад и поступање полицијских службеника 
Граничне полиције БиХ, Одбор за жалбе грађана једну је оцијенио као 
основану, а шест као неосноване. Усвојен је Извјештај о раду Одбора 
за 2023. годину, као и План рада Одбора за 2024. годину.
Одбор је на 37. сједници, која је одржана 27. фебруара, разматрао осам 
жалби на рад и поступање полицијских службеника Граничне полиције 
БиХ, заједно са извјештајима ГПБиХ о спроведеним прелиминарним 

провјерама навода изнесених у жалбама. Све жалбе, на основу 
изнесених доказа и утврђених чињеница, оцијењене су као неосноване, 
с тим да је за једну жалбу усвојен закључак да се достави Централној 
истражној канцеларији ГПБиХ с циљем да се изврше додатне провјере. 
У оквиру сједнице одржан је и састанак са представницима Одјела за 
безбједносну сарадњу Мисије ОЕБС-а у БиХ, на којем је презентован 
рад Одбора, те су размотрене могућности сарадње.
На 38. сједници, која је одржана 26. марта, разматрано је девет жалби 
на рад и поступање полицијских службеника у полицијским тијелима 
Босне и Херцеговине. Одбор је разматрао једну жалбу на рад и 
поступање полицијских службеника Дирекције за координацију 
полицијских тијела БиХ, која је оцијењена као неоснована. Разматрано 
је и осам жалби на рад и поступање Граничне полиције БиХ, које су 
такође оцијењене као неосноване, а на основу чињеница и доказа 
утврђених у извјештајима о обављеним прелиминарним истрагама 
Граничне полиције БиХ. Одбор за жалбе грађана ПСБиХ прихватио 
је двије пријаве грађана као жалбе, те их је упутио надлежним 
полицијским тијелима да спроведу истрагу и доставе извјештај о томе.

Одбор за жалбе грађана на рад полицијских службеника у полицијским тијелима БиХ 

Дан послије, 29. фебруара, парламентарни војни повјереник БиХ са сарадницима присуствовао је 
Годишњој конференцији о обуци Оружаних снага БиХ за 2023. годину, која је, у организацији начелника 
Заједничког штаба Оружаних снага БиХ, одржана у Дому Оружаних снага БиХ у Сарајеву. Током 
Годишње конференције представници Заједничког штаба и команди Оружаних снага БиХ презентовали 
су реализоване обуке борбених јединица и јединица борбене подршке, институционалне обуке у 
ОСБиХ, индивидуалне обуке, те међународне вјежбе реализоване током 2023. године. У координацији 
са Министарством одбране БиХ, на Годишњој конференцији усвојени су закључци којима су дефини-
сани кључни планови обука за период 2025 – 2027. године, те Програм међународне сарадње за период 
2024 – 2026. године са Планом међународних вјежби и обука са партнерским земљама.

Парламентарни војни повјереник Шиљеговић боравио је 12. марта у радној посјети Заједничком штабу 
Оружаних снага БиХ, те се састао са начелником Заједничког штаба генералом Гојком Кнежевићем 
и замјеницима начелника ОСБиХ генералима Мирсадом Ахмићем и Томом Колендом. Честитао је 
члановима Заједничког штаба ОСБиХ ступање на дужност, те је, презентујући Извјештај о раду 
парламентарног војног повјереника БиХ за 2023. годину, изнио запажања у погледу тешкоћа које су 
утврђене у протеклом периоду. У контексту заштите људских права и основних слобода припадника 
ОСБиХ, Шиљеговић је указао на проблеме персоналне попуњености, накнада које немају карактер 
плате, те, посебно, на потребу побољшања услова живота и рада у касарнама и јединицама ОСБиХ. 
Захваљујући се на посјети, начелник Заједничког штаба ОСБиХ генерал Кнежевић и његови замјеници 
похвалили су досадашњу сарадњу са парламентарним војним повјереником БиХ, те га упознали са 
главним активностима ОСБиХ, тешкоћама с којима се суочавају професионална војна лица, пројекцијама 
пријема у ОСБиХ за период 2024 – 2027. године, те активностима које планирају предузети с циљем 
сузбијања непримјерених дјеловања и активности појединих припадника ОСБиХ. Учесници састанка 
изнијели су заједнички став да су пред Заједничким штабом и менаџментом ОСБиХ озбиљни изазови, 
али и нагласили да ће дати максималан допринос да се ови проблеми превазиђу.
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Секретар Заједничке службе Секретаријата Парламентарне скупштине 
БиХ Мирза Имамовић, секретар Представничког дома ПСБиХ 
Марин Вукоја и секретарка Дома народа ПСБиХ Гордана Живковић 
разговарали су 27. фебруара са представницима Синдикалне орга-
низације ПСБиХ о актуелним питањима у овој институцији, статусу 
и положају запослених, изазовима и проблемима са којима се 
службеници у институцији сусрећу у свакодневном раду, те могућим 
модалитетима сарадње и перспективама реализације пројеката од 
заједничког интереса за запослене у институцији.
Изражавајући задовољство чињеницом да је ово први састанак са 
представницима руководства институције, представници СОПСБиХ 
нагласили су важност тимског рада и сарадње у колективу, те су говори-
ли о свом дјеловању, које је, како су нагласили, дефинисано законским 

одредбама и Статутом, те артикулисано кроз легитиман и нормативно 
уобличен заједнички интерес за боља и уједначенија примања, 
професионално напредовање у служби, спречавање непотизма, 
мобинга и дискриминације над запосленим, општу хуманизацију 
сваког радног мјеста, свеукупно побољшање услова рада, те интерес 
да активно користи легитимно право партиципације радника у 
процесу доношења општих аката и других прописа из домена 
радноправних односа у институцији, као и контроли и благовременом 
информисању о њиховом спровођењу.
С циљем очувања дигнитета институције и унапређења свеукупних 
радних процеса, чланови Колегијума подржали су изнесене 
приједлоге представника Синдикалне организације ПСБиХ у вези са 
заједничким радом и интензивирањем сарадње у наредном периоду.

Састанак под називом: “Размјена искуства о организацији и раду 
одабраних служби ПСБиХ - Информационо-документациони сектор”  
на којем су учествовали државни службеници из Парламента 
Федерације БиХ и Секретаријата Парламентарне скупштине БиХ, 
одржан је 14. марта у згради ПСБиХ.
Присутним су се поздравним говором обратили Мирза Имамовић, 
секретар Заједничке службе Секретаријата ПСБиХ, и Марин Вукоја, 
секретар Представничког дома ПСБиХ.

Чланови Колегијума Секретаријата Парламентарне скупштине БиХ 
разговарали са представницима Синдикалне организације ПСБиХ

Посјета особља Парламента Федерације БиХ Секретаријату ПСБиХ: 
Презентовани рад и организација Информационо-документационог сектора

Потом је Лејла Тафро Сефић, руководилац Информационо-
документационог сектора, одржала презентацију и говорила о 
организацији рада Индок сектора, структури службе, кључним 
обавезама и одговорностима овог сектора.
Затим је Одјел за документацију и информације представила 
шефица Одјела Соња Врцић, док је о Одјелу библиотеке говорила 
библиотекарка Данка Станишић. Лејла Нухоџић, шефица Одјела 
за лекторисање, говорила је о искуствима у раду овог одјела, док 
је рад Одјела за издавачку дјелатност и публикације представио 
шеф Одјела Един Исановић. Након завршног излагања отворена је 
дискусија, а гостима је одговорено и на постављена питања. Потом 
је особље Парламента Федерације БиХ обишло и просторије депоа 
Библиотеке ПСБиХ.
Делегацију Парламента Федерације БиХ чинили су: Алдин 
Шљиво, начелник Заједничке службе ПФБиХ, Мирсад Талић, 
шеф Кабинета, помоћник секретара Дома народа ПФБиХ, Мирза 
Кудић, шеф Канцеларије интерне ревизије, Адела Кулаш, шефица 
Кабинета предсједавајућег Представничког дома ПФБиХ, Антон 
Шарац, лектор, Марина Радоја, шефица Писарнице и Групе за 
дактилографске послове и Алма Вараки, координаторица у Дому 
народа за сарадњу са Мисијом ОЕБС-а.
Из Одсјека за демократско управљање Мисије ОЕБС-а у БиХ присутни 
су били: Нина Шандрк, службеница за програм - парламентарни 
пројекти, и Сенада Балтић, службеница за програм - законодавна 
подршка.

ВИЈЕСТИ ИЗ СЕКРЕТАРИЈАТА

У Парламентарној скупштини Босне и Херцеговине 20. марта одржан је координациони 
састанак извршних руководилаца секретаријата парламената у Босни и Херцеговини 
под називом “Јачање сарадње парламентарних секретаријата, радних тијела и 
служби”.
У уводном обраћању чланова Колегијума Секретаријата Парламентарне скупштине 
БиХ: Мирзе Имамовића, секретара Заједничке службе, Гордане Живковић, секретарке 
Дома народа, и Марина Вукоје, секретара Представничког дома, изражено је 
задовољство да је Секретаријат ПСБиХ домаћин овог састанка, те је истакнута потреба 
да се убудуће овакви координациони састанци континуирано одржавају.
На састанку, који је организован уз подршку ОЕБС-а, представници Секретаријата 
ПСБиХ, те служби Парламента Федерације Босне и Херцеговине, Народне скупштине 
Републике Српске, Вијећа народа Републике Српске и Скупштине Брчко Дистрикта 
БиХ разговарали су о праксама и изазовима у раду, као и главним областима сарадње, 
посебно у пословима који, након одлуке о отварању приступних преговора Босне и 
Херцеговине с ЕУ, стоје пред службама свих парламаната у нашој земљи.

Kоординациони састанак извршних руководилаца секретаријата 
парламената у Босни и Херцеговини
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Преминула Стојанка Шаровић, државна службеница у 
Секретаријату Парламентарне скупштине БиХ

Стојанка Шаровић, која је била запослена у Секретаријату Парламентарне 
скупштине БиХ, преминула је 11. фебруара 2024. године.
Стојанка Шаровић првобитно је била именована за руководиоца Сектора 
за финансије у Заједничкој служби Секретаријата ПСБиХ. Након тога је од 
7. априла 2016. до 4. септембра 2017. године била именована на функцију 
замјеника главног интерног ревизора Централне банке БиХ. По истеку мандата 
на тој функцији, 4. септембра 2021. вратила се у Секретаријат ПСБиХ на радно 
мјесто стручне савјетнице у Заједничкој комисији за људска права ПСБиХ.
Стојанка Шаровић сахрањена је 12. фебруара на гробљу Доњи Миљевићи 
у Источном Сарајеву уз присуство родбине, пријатеља, радних колега и 
комшија.

Трагично настрадао Горан Маунага, државни службеник у 
Секретаријату Парламентарне скупштине БиХ

Горан Маунага, који је био запослен у Секретаријату Парламентарне скупштине 
БиХ, трагично је настрадао 9. марта у саобраћајној несрећи. 
Горан Маунага био је запослен у Секретаријату Парламентарне скупштини БиХ 
на радном мјесту - стручни савјетник за комуникацију и едукације у Одјелу - 
Парламентарни центар за европске интеграције Сектора за ЕУ. 
Сахрањен је 12. марта на гробљу Доњи Миљевићи у Источном Сарајеву уз 
присуство родбине, пријатеља, радних колега и комшија.

ВИЈЕСТИ ИЗ СЕКРЕТАРИЈАТА
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